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Comunicatul Consfătuirii reprezentanților 
partidelor comuniste și muncitorești 
din țările socialiste ale Europei 
cu privire la schimbul de experiență 

în dezvoltarea agriculturii
Organ al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central al Sindicatului 

Muncitorilor din Agricultură șl Silvicultură din R.P.R.

Alături
de colectiviști

An de an gospodăriile colective 
i și întovărășirile agricole din raio- 
r nul Găești, au obținut recolte ce au 

întrecut pe cele realizate de țăranii . 
' muncitori cu gospodării individuale.

De pildă, gospodăria colectivă 
! . „Victoria Socialismului" din comu- 
!' na Mătăsaru, a obținut anul trecut

2.162 kg. griu și 2.960 kg. porumb 
! în medie la hectar, iar colectiviștii 
; ’ din Jugureni au realizat 3.068 kg. 
I ’ porumb boabe la hectar, 1.930 kg. 
1. floarea-soarelui la hectar și cite 
I 25.781 kg. sfeclă de zahăr la hectar.

Recolte sporite au obținut și în-' 
1 tovărășirile agricole din Gura Foii, 

(1.900 kg. porumb la ha.), cea din 
' Pietroaia (1.800 kg. porumb boabe 

la ha.) și ca acestea și cele din 
' comunele Fierbinți, Crîngu și altele, »

In afară de recoltele bogate, 
multe gospodării colective ca. de 
pildă, cea din Jugureni a obținut 
succese de seamă și în privința 
dezvoltării sectorului zootehnic. 

[ Astfel, la sfirșitul anului 1959 a- 
ceastă gospodări» număra 22 vaci 
de lapte, 29 scroafe de prăsilă, 350 
oi-mame, un însemnat număr de ti-

1 neret bovin, 2.000 de păsări și 20 ; 
' colonii de albine. Numai din secto-
. rul zootehnic, această gospodărie . 

a realizat anul trecut un venit de- 
| peste 80.000 de lei, iar de pe legu- ! 
, me și zarzavaturi circa 79.000 Tei.
1 Acest lucru a făcut ca în afară de 
' cereale, fiecare colectivist din Ju

gureni să primească și cîte 10 lei 
; pentru fiecare zi-muncă. De bună 

seamă că o dată cu întărirea și dez- 
voltarea gospodăriei, și viața co

lectiviștilor din Jugureni s-a schim- 
bat ca și a acelora din Uliești sau' 
Mătăsaru. Colectiviștii și-au con- 
struit case noi. și-au cumpărat mo-

■ ’ bilă, aparate de radio și altele.
’ Aceste succese de seamă aduse la 
cunoștința țăranilor cu gospodărie' 
individuală prin conferințele care 
s-au ținut la căminele culturale,

' precum și de agitatori și membrii 
de partid din comunele raionului, 
au convins pe mulți țărani mun- 

\' citori de superioritatea muncii în 
comun. Ei au făcut și vizite la gos
podăriile colective, ca de pildă la 
cea din Jugureni sau Mătăsaru. 
Drept urmare, în ultima săptămînă 
a lunii ianuarie, numărul familiilor 
aflate în gospodăria colectivă a 
crescut de la 2.001 la 2.201, iar 
numărul hectarelor de la 4.120 la

' 4.326. De asemenea, numărul fa-
' miliilor aflate în cele 91 de întovă

rășiri agricole a crescut de la 
15.580 la 16 053, iar suprafața de 
teren de la 15 977 ha la 17-267 ha.

In acest timp numărul familiilor 
de colectiviști din G.A.C. Găești a 
crescut la 88 iar al hectarelor la 
93. Asemenea exemple se pot da și 
din gospodăria colectivă din Valea 
Mare, din Jugureni, din Crîngu, 
unde în adunările generale, colecti- 
viștii au discutat numeroase cereri 
de înscriere în gospodăria colecti
vă. De asemenea, în comuna Cobia 
de Sus comitetul de inițiativă a pri
mit un număr de 79 de cereri pen- 

' tru înființarea unei gospodării co-
' lective.

Faptul că sutele de familii de ță
rani muncitori care au venit și vin 
zilnic alături de colectiviști și înto
vărășiți dovedește din plin că oa
menii aceștia s-au convins că dru
mul muncii în comun cu mașini și

' tractoare, duoe la o viață din ce în 
ce mai îmbelșugată.
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La stropitul 
pomilor

In aceste zile lupta îm
potriva dăunătorilor și 
bolilor pomilor roditori 
este o preocupare de sea
mă a pomicultorilor din 
gospodăria agricolă de 
stat Leordeni, regiunea 
Pitești. In fotografie: 
echipa condusă de Ștefan 
Bogdan, din secția Leor
deni, stropind pomii cu 
ulei horticol.

In raionul Buzău

Să fie folosit din plin timpul prielnic
pentru continuarea muncilor agricole
In ultima vreme și pe întinsul ra

ionului Buzău timpul s-a menținut 
destul de frumos, permitted efectua
rea unor importante munci agricole. 
Colectiviștii și întovărășiții din co
muna Smeeni, bunăoară, profitînd de 
zilele călduroase din luna ianuarie pu 
continuat executarea arăturilor adinei. 
Tot astfel, și colectiviștii și țăranii 
muncitori cu gospodării individuale 
din comuna Cochirleanca au arat în 
ultima vreme peste 80 de ha de te
ren.

O preocupare de seamă pentru une
le din unitățile agricole cooperatiste 
din raion o constituie și asigurarea 
unor semințe de calitate necesare în- 
sămînțărilor de primăvară. In acest 
scop multe dintre aceste unități au 
trimis probe de semințe la laboratorul 
raional, iar altele au și trecut la con
diționarea necesarului de sămînță. 
Gospodăriile colective și întovărășirile 
agricole din comunele Cîndești, Ghe- 
răseni. Bentu, Bobocu, Țintești etc. 
de pildă, au trimis de mai bine de 2 
săptămîni probe de semințe la labo
rator, iar cele din Săgeata, Scurtești 
și Cochirleanca au selectat cîte 2—5 
lone de orz și ovăz.

In general însă, în raionul Buzău 
nu se acordă încă atenția cuvenită a- 
sigurării unei semințe de calitate. Ne-o 
dovedește faptul că pînă zilele tre
cute din ce'e 20 de gospodării colec
tive și 70 de întovărășiri existente tri-

miseseră piobe de semințe la labora- și pomicol dezvoltat, sector în care 
torul raional- doar 44 de unități, iar în prezent se execută importante Iu
te ce privește condiționarea semințe
lor, pe întregul raion fuseseră selec
tate doar 10 tone. Sînt comune ca de 
pildă Maxenu, Poșta Cîlnău, Șarînga, 
Costești și Găvănești, care "pînă la 
sfîrșitul lunii ianuarie nu trimiseseră 
nici un fel de sămînță la laborator și 
nu începuseră selectatul semințelor. 
Desigur că principala vină în această 
privință o poartă sfaturile populare și 
tehnicienii agricoli comunali care nu 
duc o susținută muncă în rîndul ță
ranilor muncitori pentru a-i îndruma 
să-și pregătească din vreme necesarul 
de sămînță.

Cu slabe rezultate se desfășoară în 
raionul Buzău și transportul la cîmp 
al gunoiului de grajd. Cele 2.435 de 
tone de gunoi cărate pe ogoare în 
luna ianuarie constituie foarte puțin 
în raport cu resursele 
existente. Cu excepția 
ca Scurtești, Bobocu. 
xenu, unde în ultima 
transportate cîte 250—1000 tone 
gunoi, în restul comunelor această 
țiune este complet neglijată.

și posibilitățile 
cîto.rva comune 
Smeeni și Ma- 
vreme au fost 

de 
ăc-

IN LEGUMICULTURA 
$1 POMICULTURA

Este 
în care 
tehnice

raionștiut că Buzău este un
pe lîngă culturile cerealiere și 
există și un sector legumicol

Cu reparațiile terminate
Harnicii mecanizatori de la stațiu

nea de mașini și tractoare Babadag, 
raionul Istria, îndrumați în permanen
ță de orgnizația de partid, au termi
nat recent toate reparațiile la tractoa. 
rele și mașinile agricole necesare cam
paniei agricole de primăvară.

în prezent mecanizatorii de aici lu
crează intens la repararea inventaru
lui de mașini și unelte necesare cam
paniei recoltărilor de vară. Numai în 
cîteva zile ei au reparat complet 14 
secerători-Iegători șl continuă repara
rea si revizuirea combinelor.

Recolteazâ roșii,
Omătul s-a așternut gros de o pal

mă și din înalturi zăpada se cerne 
într-una. Orașul Stalin e în pîteă iar
nă. De iarnă amintește absolut 
tul în afara vitrinelor 
Gostat. Magazinul din 
șului e aprovizionat din 
roșii, castraveți, ardei.

ardei și castraveți

to-
magazinelor 

centrul ora- 
abundență cu

In ultimele zile, G.A.S. Codlea 
vîndut prin acest magazin 700 de 
de roșii, 4.000 de bucăți de ardei 
o însemnată cantitate de castraveți 
In serele gospodăriei recoltarea zar
zavaturilor continuă.

PETRE CAPAȚINA 
corespondent

Transportă gunoiul de grajd
Paralel cu celelalte munci mecani

zatorii și muncitorii gospodăriei agri
cole de stat Babadag, au muncit cu 
multă însuflețire și la transportul gu
noiului de grajd la cîmp. Dornici de 
a obține în anul acesta recolte tot 
mai mari, ei au transportat și îm-

a 
kg 
Și

prăștiat pe cîmp pînă acum cantita
tea de 600 de tone îngrășăminte or
ganice în vederea însămînțăriior de 
primăvară. Printre tractoriștii care au 
transportat mari cantități de gunoi la 
cîmp pot fi amintiți Dumitru llie, Puiu 
Marin și Popa Eugen.

crări. In vizita făcută zilele trecute 
în raion oe-am interesat și despre mo
dul în care se desfășoară lucrările în a- 
ceste două sectoare. Dintr-un început 
trebuie arătat că și în legumicultură^ și 
pomicultură situația executării lucrări
lor este nemulțumitoare. Dacă în co
mune ca Simileasca Si Cîndești, le
gumicultorii au început să pregăteas
că răsadnițele în vederea însămînță- 
rii legumelor timpurii, în alte comune 
eu specific legumicol cum sînt Mără- 
cineni, Săgeata și Scurtești, repara
rea răsadnițelor, confecționarea de 
noi răsadnițe, pregătirea acestora pen
tru însămînțat și alte lucrări impor
tante sînt mult rămase în urmă. Ne 
surprinde îndeosebi atitudinea de ne
păsare a tov. ing. Garcea, responsabil 
cu legumicultura din cadrul secției a- 
gricole raionale, care întrebat fiind de 
ce sînt întîrziate lucrările în legumi
cultura, ne răspunde destul de liniș
tit că „mai e vreme". Or, dacă așa- 
gîndesc cadrele de conducere din a- 
gricultura raionului nu-i de loc de mi
rare faptul că în comune lucrările le
gumicole bat pasul pe loc.

Aceeași situație nesatisfăcătoare e- 
xistă în raionul Buzău și în privința 
stropirilor la pomi Deși centrul fito- 
sanitar din Gura Nișcov este înzes
trat cu aparatură și substanțe chimice 
suficiente pentru executarea stropiri
lor, pînă la sfîrșitul lunii ianuarie fu
seseră stropiți doar circa 10.000 de 
pomi din 130.000 cît prevede planul 
pentru primul trimestru al acestui an. 
Această acțiune este neglijată îndeo
sebi în comunele Grăjdana, Cojanu și 
Robești, unde nu s-a stropit pînă în 
prezent nici un pom cu toate că res
pectivele comune au p'an de stropiri. 
Și aici, vinovați se fac tehnicienii a- 
gronomi de la comune precum și tov. 
tehnician Popa Ion, șeful centrului 
fito-sanitar, care nu se ocupă în su
ficientă măsură de mobilizarea pomi
cultorilor la executarea acestor im
portante lucrări.

*
Dat fiind faptul că în general vre

mea este destul de favorabilă lucră
rilor agricole considerăm că este ne
cesar ca în raionul Buzău să fie luate 
de urgență măsuri potrivite pentru in
tensificarea 
prielnic să poată fi folosit din plin. 
Este nevoie 
impulsionate lucrările în legumicultu
ra și stropirile la pomii fructiferi, iar 
paralel cu aceasta să se treacă în toa
te comunele la pregătirea semințelor 
în vederea însămînțăriior de primăva
ră. De asemenea o mai mare atenție 
trebuie să se acorde transportului la 
cîmp a îngrășămintelor naturale.

lor astfel încît timpul

în primul rînd să fie

P. VARAȘTEANU
Sg|

La gospodăria agricolă de stat Cuparu, regiunea Pitești, repararea tractoarelor este pe terminate. In fotografie: membrii din una din brigăzi făcind 
revizia tractoarelor reparate.

■ . : •

Foto: D, CONSTANTINESCU

In zilele de 2 și 3 februarie 1960 la Moscova a avut 
loc Consfătuirea reprezentanților partidelor comuniste și 
muncitorești din țările socialiste ale Europei, consacrata 
schimbului de experiență în dezvoltarea agriculturii.

La consfătuire au participat :
DIN PARTEA PARTIDULUI MUNCII DIN ALBA

NIA — Enver Hodja, prim-secretar al C.C. al Partidului 
Muncii din Albania, Mehmet Shehu. președintele Consi
liului de Miniștri al Republicii Populare Albania, mem
bru al Biroului Politic al C.C. al Partidului Muncii din 
Albania, Macjo Ciomo, ministrul Agriculturii al R. P. Al
bania, membru al C.C. al Partidului Muncii din Albania, 
Nesti Nașe, ambasadorul extraordinar și plenipotențiar al 
R.P. Albania în U.R.S.S.;

DIN PARTEA PARTIDULUI COMUNIST BULGAR — 
Todor Jivkov, prim-secretar al C.C. al P.C. Bulgar, Anton 
lugov. președintele Consiliului de Miniștri al R.P. Bul
garia, membru al Biroului Politic al C.C. al P C. Bulgar, 
Stanko Todorov, vicepreședinte al Consiliului de Miniștri 
și președintele Comisiei de Stat a Planificării a R.P. Bul
garia. membru supleant al Biroului Politic al C.C. al 
P.C. Bulgar, Ivan Primov, ministrul Agriculturii și Sil
viculturii al R.P. Bulgaria, membru supleant al C.C. al 
P.C. Bulgar, academician Hristo Daskalov ;

DIN PARTEA PARTIDULUI COMUNIST DIN CEHO
SLOVACIA — Antonin Novotny, prim-secretar al C.C. al 
P.C. din Cehoslovacia, președintele Republicii Cehoslovace, 
Viliam Sirokv. președintele guvernului Republicii Ceho
slovace, membru al Biroului Politic al C.C. al P.C. din 
Cehoslovacia. Otakar Simunek, locțiitor al președintelui 
guvernului, președintele Comisiei de Stat a Planificării 
a Republicii Cehoslovace, membru al Biroului Politic al 
C.C. al P.C. din Cehoslovacia. Vratislav Krutina, secretar 
al C.C. al P.C. din Cehoslovacia, l.ubomir Strougal. mi
nistrul Agriculturii și Silviculturii. membru al secretaria
tului C.C. al P.C. din Cehoslovacia :

DIN PARTEA PARTIDULUI SOCIALIST UNIT DIN 
GERMANIA — Walter Ulbricht, prim-secretar al C.C. al 
P.S.U.G., Otto Grotewohl, președintele Consiliului de Mi
niștri al Republicii Democrate Germane, membru al Bi
roului Politic al C.C. al P.S.U.G., Bruno Leuschner. vice
președinte al Consiliului de Miniștri și președintele Co
mitetului de Stat al Planificării al R.D. Germane, mem
bru al Biroului Politic al C.C. al P.S.U.G.. Gerhard Gru- 
neberg. membru supleant al Biroului Politic, secretar al 
C.C. al P.S.U.G. pentru problemele agriculturii și Hans 
Reichelt, ministrul Agriculturii și Silviculturii al R.D. 
Germane :

DIN PARTEA PARTIDULUI MUNCITORESC UNIT 
POLONEZ — Wladislaw Gomulka, prim-secretar al C.C. 
al P.M.U.P., Jozef Cvrankiewicz. președintele Consiliului 
de Miniștri al Republicii Populare Polone, membru al Bi
roului Politic al C.C. al P.M.U.P.. Edward Ochab. mem
bru al Biroului Politic, secretar al C.C. al P.M.U.P.. Ed
mund Pszczolkowski, șeful secției agricole a C.C. al 
P.M.U.P., membru al C.C. al P.M.U.P., Mieczyslaw Ja- 
gielski, ministrul Agriculturii al R.P. Polone, membru al 
C.C. al P.M.U.P., Boleslaw Jaszczuk. ambasadorul extra
ordinar și plenipotențiar al R.P. Polone în U.R.S.S.;

DIN PARTEA PARTIDULUI MUNCITORESC RO- 
MIN — Gheorghe Gheorghiu-Dej. prim-secretar al C.C. al 
P.M.R., Chivu Stoica, președintele Consiliului de Miniș
tri al Republicii Populare Romine, membru al Biroului 
Politic al C.C. al P.M.R., Alexandru Moghioroș. vicepre
ședinte al Consiliului de Miniștri al R.P. Romine, mem
bru al Biroului Politic al C.C. al P.M.R., Alexandru Bîrlă- 
deanu, vicepreședinte al Consiliului de Miniștri al R.P. 
Romîne. membru al C.C. al P.M.R., Ion Cozma. ministrul 
Agriculturii al R.P. Romîne. membru al C.C. al P.M.R.:

DIN PARTEA PARTIDULUI MUNCITORESC SOCIA
LIST UNGAR — Janos Radar, prim-secretar al C.C. al 
P.M.S.U., Ferenc Munnich. președintele Guvernului Revo
luționar Muncitoresc Țărănesc Ungar, membru al Birou
lui Politic al C.C. al P.M.S.U., Lajos Feher, membru al 
Biroului Politic, secretar al C.C. al P.M.S.U.;

DIN PARTEA PARTIDULUI COMUNIST AL UNIUNII 
SOVIETICE — N. S. Hrușciov, prim-secretar al C.C. al 
P.C.U.S.( președintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S.,

N. G. Ignatov, membru al Prezidiului C.C. al P.C.U.S., 
secretar al C.C. al P.C.U.S., A. B. Aristov, membru al Pre
zidiului C.C. al P.C.U.S., secretar al C.C. al 
P.C.U.S., A. N. Kosighin, vicepreședinte al Consiliului 
de Miniștri al U.R.S.S., președintele Comitetului de 
Stat al Planificării al U.R.S.S., membru supleant 
al Prezidiului C.C. al P.C.U.S., V. V. Mațkevici. 
ministrul Agriculturii al U.R.S.S., membru al C.C. al 
P.C.U S., G. A. Denisov, șeful secției agrico'e a C.C. al 
P.C.U.S. pentru republicile unionale, membru al C.C. al 
P.C.U.S., academician T. D. Lisenko.

I a lucrările consfătuirii au luat parte de asemenea :
DIN PARTEA PARTIDULUI MUNCII DIN COREEA — 

Kim Ir. prim-vicepreședinte al Cabinetului de Miniștri al 
Republicii Populare Democrate Coreene, membru al Prezi
diului C.C. al Partidului Muncii din Coreea ;

DIN PARTEA PARTIDULUI POPULAR REVOLUȚ1O. 
NAR MONGOL — Jumjaghiin Țedenbal, prim-secretar al 
C C al P.P R M.. președintele Consiliului de Miniștri al 
Repub icii Populare Mongole. I.ubsahțerenghiin Țend, 
membru al Biroului Politic al C.C. al P.P.R-M., al doilea 
secretar al C.C al P.P.R.M.

care și-au exprimat dorința de a asista la lucrările ei.
La lucrările consfătuirii au participat oameni de știință 

și specialiști de frunte din agricultură.
Participanții la consfătuire au făcut schimb de expe

riență în muncă și au discutat o serie de probleme ale 
dezvoltării agriculturii, posibilitățile de folosire mai de
plină a rezervelor ei și perspectivele avîntului continuu 
al producției agricole în țările lor.

Consfătuirea a constatat în unanimitate că, sub condu
cerea partidelor comuniste și muncitorești, oamenii mun
cii din țările socialiste ale Europei au desfășurat o muncă 
vastă în domeniul transformării socialiste a satului, al 
dezvoltării producției agricole și au obținut succese în
semnate in ridicarea productivității și sporirea produc
ției animaliere. Pe baza avîntului agriculturii socialiste, 
in aceste țări se îmbunătățește permanent aprovizionarea 
populației cu produse alimentare și aprovizionarea indus
triei cu materii prime. Țăranii muncitori se conving tot 
mai mult din practică de superioritatea formelor colec
tive de gospodărire.

Participanții la consfătuire au recunoscut în unanimi
tate valoarea schimbului de păreri și experiență care a 
avut loc. precum și însemnătatea excepțională a colabo
rării și intr-ajutorării frățești crescinde dintre țările so
cialiste pentru dezvoltarea tuturor ramurilor economiei 
lor. pentru a cîștiga timp in întrecerea economică pașnică 
cu capitalismul. Participanții la Consfătuire și-au expri
mat convingerea că folosirea avantajelor incontestabile 
ale sistemului socialist mondial al economiei, a însem
natelor rezerve și posibilități de sporire a producției de 
culturi alimentare, de porumb de siloz, va permite fiecă
rei țări să sporească în viitorii cîțiva ani producția de 
cereale pentru alimente și pentru furaje, producția anima
lieră și de alte produse ale agriculturii. în interesul con
struirii cu succes a socialismului și comunismului.

Consfătuirea a subliniat că țările socialiste europene 
dispun de condițiile necesare pentru îndeplinirea sarcinii 
de cea mai mare importanță — de a asigura oamenilor 
muncii cel mai înalt nivel de trai din lume într-un termen 
cît mai scurt posibil, pe baza creșterii producției și a 
productivității muncii.

Consfătuirea a relevat importanța dezvoltării schimbu
lui de experiență și a colaborării intre oamenii de știință 
și specialiștii din agricultură prin folosirea a diferite 
forme de schimb de specialiști, in scopul generalizării 
rea'izări'or științei și a experienței înaintate.

Participanții la Consfătuire au fost de părere ca. în 
baza schimbului de păreri care a avut loc la această Con
sfătuire. Consiliul de Ajutor Economic Reciproc să stu
dieze posibilitățile d» specializare continuă in producția 
agricolă. în construcția de mașini agricole, precum și Î11 
producția mijloacelor chimice pentru nevoile agriculturii, 
ținînd seama de interesele și posibilitățile fiecărei țări.

Lucrările Consfătuirii au decurs intr-o atmosferă cor
dială, de muncă, in spiritul înțelegerii reciproce frățești 
și al unei strînse colaborări.

Colectiviștii din Uihei au contribuit 
la sporirea producției de zahăr

In expunerea făcută de tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej la ședința 
plenară a C.C. al P.M.R. din 26—28 
noiembrie 1958 se arată printre al
tele că suprafețele cultivate cu sfeclă 
de zahăr au crescut de la 25.600 ha., 
media anilor 1934—1938, la 132.700 
ha, media anilor 1954—1958; nu a 
crescut însă corespunzător producția 
medie la ha. Pentru ca în viitorii ani 
să nu mai facem import de zahăr, să 
ajungem în 1964 la un consum de 20 
kg socotit pe cap de locuitor față de 
5,5 kg cît era în 1938 și să dispunem 
în același timp de însemnate canti
tăți de zahăr pentru export este ne
cesar ca pe lîngă mărirea suprafețelor 
cultivate cu sfeclă de zahăr să se ri
dice și producția medie la ha.

Cultivatori, de ani de zile, ai aces
tei prețioase plante, colectiviștii din 
Uihei, raionul Sînnicolaul Mare, au în
sămînțat în primăvară 105 ha cu sfe
clă. adică peste 12 la sută din supra
fața totală a gospodăriei. Totodată, ei 
au pus un accent deosebit pe sporirea 
producției la ha. Pentru a smulge un 
rod cît mai bogat preocuparea lor a 
început cu pregătirea terenului. Ast
fel, la două săptămîni după ce au dez- 
miriștit, pe cele 105 ha colectiviștii au

cărat cîte 25 de tone de gunoi la ha, 
după care tractoarele S.M.T.-ului au 
făcut arătura adincă și au grăpat. 
Cu toate că terenul a fost fertilizat cu 
gunoi de grajd, în primăvară, pe la 
începutul lunii martie, pe întreaga su
prafață s-a mai administrat, prin îm- 
prăștiere cu mina, cîte 150 kg super- 
fosfat și 100 kg azotat de amoniu la 
ha. După aceasta ogorul a fost culti
vat la 10-12 cm. Intre 10 și 25 mar
tie s-a făcut însămînțarea la 36 cm 
distanță între rînduri, dînd cîte 25 
kg sămînță la ha.

Experiența anilor a arătat colecti
viștilor din Uihei că lucrările de în
treținere a culturii de sfeclă hotărăsc 
în mare măsură producția la ha. Pen
tru ca aceste lucrări să fie executate 
la timp și bine, conducerea gospodă
riei a trecut la introducerea retribui
rii muncii nu numai după zile-muncă 
ci, și după producția obținută. In fe

lul acesta fiecare colectivist a fost co
interesat în a obține o producție cit 
mai mare pe parcela ce i s-a reparti
zat în țadrul echipei. Ca urmare a in
troducerii retribuirii muncii șl după 
producția obținută lucrările de întreți
nere, recomandate pentru cultura sfec
lei de zahăr, au fost executate în acest 
an, într-un timp mai scurt cu 3—4 
zile decît în alți ani, iar calitatea lu
crărilor a fost mult mai bună. Răritul, 
de pi dă, care înainte dura 7-8 zile a 
fost executat în numai 4 zile. O pra- 
șilă (s-au făcut patru prașile) ș-a e- 
fectuat în 2-3 zile. De asemenea, co
lectiviștii au cerut conducerii gospodă
riei să le asigure și îngrășăminte chi
mice pentru a le administra în pe
rioada de vegetație. Astfel, după ră-

V. CAZACU

(Continuare in pag. 4 a)

Muncă rodnică 
la Dagîța

In satele comunei Dagîța din ra
ionul Negrești, funcționează te acest 
an 6 cercuri agrozootehnice la care 
participă cu mult interes 170 de co
lectiviști și .întovărășiți. Folosind tim
pul prielnic mulți dintre ei au început 
să aplice în practică învățămintele a- 
cumulate la cele 8 lecții .predate pînă 
în prezent. Astfel pe arăturile adinei 
executate în toamnă ei continuă să 
care acum gunoiul de grajd pe care 
îl vor încorpora în sol o dată cu pre
gătirea terenului pentru semănat.

îndemnați de cursanții cercurilor 
agrozootehnice și ceilalți țărani mun
citori din satele comunei Dagîța exe
cută anumite lucrări ca : adunatul ză
pezii în jurul pomilor, strînsul cuibu
rilor de omizi de pe pomi, repara
rea uneltelor agricole, selecționarea 
și pregătirea seminței pentru campa
nia de însămînțări etc.

IOAN TRIFAN
corespondent

Ne aflăm cu aparatul de fotografiat în laboratorul regional pentru controlul 
semințelor din Ploești. Fotoreporterul nostru i-a surprins pe tov. ing. agro
nom Butnaru Petre și analizatoarea Niculescu Elen^, cercetînd puritatea 

semințelor de legume.
Foto: D. CONSTANTINESCU. i



RECENZIE

Cultura florii-soarelui"
de ing. A, Dan și ing. D. Torge

In laboratorul de naturale, după o lecție, profesorul ing. Cîmpoiu Nicol ae, de la Centrul școlar agricol din 
Găești, dă explicații suplimentare elevelor asupra structurii bobului de porumb

Foto: D. CONSTANTINESCU

Invățămîntul agrozootehnic de masă

In raionul Găești se poate mai mult
Față de anii trecuți, în satele și 

comunele raionului Găești noul an de 
învățămînt agrozootehnic de masă a 
început în condiții deosebit de promi
țătoare. In primul rînd s-a dublat nu
mărul cursanților atrași pe calea ce
rerilor individuale — la această im
portantă activitate. Creșterea și con
solidarea întovărășirilor și gospodării
lor colective din raion a determinat 
la rîndul ei șl un interes crescînd al 
țăranilor muncitori pentru a dobîndi 
cit mai multe cunoștințe despre cul
tura plantelor și creșterea animale
lor.

Secția agricolă raională, dind do
vadă de multă promptitudine, a orga
nizat incă de la 2 noiembrie consfă
tuirea raională cu lectorii. In urma 
acesteia, majoritatea cercurilor și-au 
început activitatea între 5 și 10 noiem
brie. Dacă ținem seama că în acest 
an au fost organizate cu aproximativ 
50 de cercuri mai mult decît în anul 
trecut, înțelegem desigur că s-a urmă
rit o cuprindere rațională a cursanți
lor, crearea unor condiții materiale 
care să ducă la o ridicare calitativă 
a conținutului lecțiilor.

Deci în noul an funcționează 89 de 
cercuri agrozootehnice, 21 de cercuri 
pomicole-zootehnice. 2 cercuri legumi
cole și 28 cicluri de conferințe, 
cei 3-767 de cursanți înscriși 832 sînt 
membri colectiviști: ,

Dacă în ultimul an s-a înregistrat 
o participare medie de 23 de cursanți 
la cerc anul acesta au fost cuprinși a- 
proximativ 35 de cursanți. Desigur că 
se pot spune lucruri mai bune și des
pre lectori, care se străduiesc, în ma
rea lor majoritate, să țină lecții ia un 
nivel mai ridicat, legate de proble
mele cele mai urgente ale producției.

Din acest punct de vedere creșterea 
numărului de cercuri zoo-pomicole do
vedește o preocupare mai stăruitoare 
pentru această ramură deosebit de 
avantajată în condițiile naturale ale 
raionului.

De curînd. discutind cu tovarășul 
inginer Traian Dumitrașcu, despre fe
lul cum se desfășoară învățămlnful a- 
grozootehnic de masă în satele raio
nului Găești acesta ne-a răspuns, pe 
scurt: „Mai bine ca niciodată".

Din

De ce au rămas în urmă unele
cercuri agrozootehnice

Săptămînă trecută colectivul! peda
gogic al raionului Tîrgoviște, care a 
fost creat în scopul de a îndruma și 
controla învățămîntul agrozootehnic 
de masă, s-a întrunit spre a analiza 
activitatea celor 55 de cercuri agro
zootehnice a'in satele și comunele ra
ionului. Din rapoartele prezentate de 
membrii sfatului pedagogic a reieșit 
că o bună parte din cercurile agro
zootehnice își desfășoară activitatea 
în mod satisfăcător atît din punct de 
vedere al prezentării lecțiilor de că
tre lectori și a respectării planului ca
lendaristic, cît și în ceea ce privește 
frecvența cursanților.

Există însă și cercuri care datorită 
lipsei de Îndrumare și control, dato
rită lipsei de sprijin din partea orga
nelor locate, g'uc o activitate cu to
tul nesatisfăcătoare, fapt care •— așa 
cum sublinia tov. Mihai liașcu — 
vicepreședinte al sfatului popular ra
ionali — cere din partea membrilor 
sfatului pedagogic — care răspund 
de cercurile respective — o deosebită 
atenție, pentru remedierea în cel mai 
scurt timp a situației existente.

Dar să vorbim mai întîi despre cî
teva din cercurile care merită a fi evi
dențiate. Unul dintre acestea este cel 
de pe lîngă gospodăria agricolă colec
tivă din Văcărești, la care predă teh
nicianul agronom lancu Stan. Tema
tica interesantă și felul în care lecto
rul reușește să prezinte lecțiile, ur
mate apoi de diafilme, a atras pe lîn
gă cei 62 a'e colectiviști înscriși un 
mare număr de țărani muncitori, ast
fel încît fiecare lecție este audiată de 
aproximativ 100 de cursanți.

La cercul pomicol aii întovărășirii a- 
gricole ,.Miciurin“ din comuna Voi- 
nești, s-au înscris 1a început 60 de 
întovărășiți și țărani muncitori cu 
gospodarii individuale. De fiecare dată 
insă lectorul Aurel Șuta, cercetător 
Ha Stațiunea I.C.H.V. din localitate, 
constată cu bucurie că ,.aevii“ lui 
sporesc de la săptămînă la săptămînă 
(1a ultima lecție au participat 100), 
că devin tot mai interesați în proble
mele pomiculturii. Și a'acă se întîmpdă 
ca discuțiile despre stropiri, tăieri, 
dăunători ori altoiri să se prelungească 
pînă după’11 noapteâ, ni'cj lectorul și 
nici „elevii" nu fac socoteala că lec-

Desigur nu avem intenția să făgă
duim că pentru organizarea acestei 
activități s-a depus o muncă conști
incioasă, în mare măsură eficientă. 
Cele mai multe cercuri au o activi
tate bună, își îndeplinesc menirea de 
a face să pătrundă tot mai adînc în 
practica de zi cu zi metode agrozoo
tehnice înaintate, cele mai noi reali
zări ale științei agricole. Dar mai e- 
xistă și unele aspecte care ne dove
desc că pe alocuri lucrurile nu au fost 
duse pînă la capăt. Bunăoară, este 
surprinzător că colectivul secției a- 
gricole nu a cerut spre verificare pla
nurile tematice ale fiecărui lector. în 
felul acesta se evita posibilitatea ca 
lectorii cu mai puțină experiență și 
pregătire tehnică, o seamă de cadre 
didactice, să nu aibă cea mai bună 
orientare asupra celor mai importan
te teme ce ar fi trebuit tratate la cerc.

Deși au început activitatea încă din 
luna noiembrie abia cîteva cercuri au 
reușit să ajungă, în prezent, la lecția 
13-a (cercurile pomicole din satul Mî- 
năstirea, Gheorghițești și încă vreo 
cîteva) cele mai multe sînt abia la 
lecția 9-10, ceea ce ne arată că aces
tea, dintr-un motiv sau altul, au pier
dut pe parcurs avantajul obținut ini
țial. După toate probabilitățile, des- 
fășurîndu-și activitatea într-un ase
menea ritm, nici un cerc nu va pu
tea ajunge să țină toate cele 24 de 
lecții (I?) cît a fost recomandat să se 
țină pînă la sfîrșitul lunii februarie.

După cele spuse pînă acum credem 
că membrii colectivului secției agri
cole raionale vor trebui, atunci cînd

învățăminte de preț
planului tematic al 

care funcționează în 
din raionul 
de faptul că

La întocmirea 
cercului pomicol 
comuna Oteșani 
ținîndu-se seama 
cesta în comună se va începe 
rea unei suprafețe de 50 de 
pomi fructiferi — acțiune care 
cunoașterea unor reguli 
înaintate, s-au prevăzut lecții menite 
să îmbogățească cunoștințele cursanr 
ților despre pomicultură. Astfel, lecto- 

Horezu, 
anul a- 
planta
ția cu 

cere 
agrotehnice

ția a început la orele 7 seara, ba pe 
drum tot mai au de discutat, de cerut 
un sfat.

Activitate frumoasă au și cercurile 
din comuna Comișani și Satul Vifor
nița — primul condus de tehniciană 
Anastasia Bortescu, iar cel de-al doi
lea de profesorul Valeriu Stoenescu — 
care au ajuns l,a cea de-a 13-a lecție. 
La fel se poate vorbi de cercul a'in 
comuna Colanu — lector ing. Steliana 
Necșulescu — de cal de la G.A.C. 
„Brazdă Nouă“ din Văleni-Romîni, 
condus de ing. Ion Stănescu de la sec
ția agricolă raională și altele.

Dar, așa cum spuneam, în raionul 
Tîrgoviște există și cercuri cu activi
tate silabă, care abig au ajuns la lec
ția 5 sau 6, față de 11—12 cite ar îi 
trebuit predate pîna în prezent, astfel 
încît cursurile să poată fi închise la 
timp și cu rezultate bune. Un exem
plu cu totul ieșit din comun îl consti
tuie cercurile agrozootehnice din co
muna Nucet, și în speciali cel din sa
tul Cazaci, unde, pînă la data de 28 
ianuarie nu se ținuse a'ecît o singură 
lecție, deși lectorul Ion Undrea, pro
fesor l,a Școala profesională agricolă 
din Nucet, a bătut săptămînă de săp- 
tămînă drumul pînă la Cazaci. Cum 
însă nimeni de la sfatul popular din 
Nucet nu s-a ocupat de mobilizarea 
cursanților profesorul a făcut de 7 ori 
calea întoarsă. Dar în privința frec
venței și cele două cercuri din Nucet 
o duc la fel de greu. O duc greu de
oarece lectorii Eugenia Haiu și Zinon 
Balaga (ca și Ion Udrea) fiino' pro
fesori n-au posibilitatea să se ocupe 
de mobilizarea cursanților, iar tova
rășii de la sfaiul popular respectiv, 
președintele sfatului și tehnicianul 
Paul Focșăneanu pretind că aceasta 
este sarcina lectorilor.

Felul, în care mi-au vorbit profe
sorii de la Școala profesională agri
colă despre cursurile agrozootehnice, 
felul în care și-au alcătuit planurile 
tematice, grija cu care își pregătesc 
materialul didactic pe care-1 duc la 
lecții spre a explica mai clar țăra
nilor muncitori felul îngrășămintelor, 
al semințelor ele. dovedesc interesul 
pe care aceștia il acordă învățământu
lui agrozootehnic. Dar ce folos de 
strădania lor, cînd organele comunale 

merg în teren, să arate lectorilor ce 
anume teme principale trebuie pre
date, din cele planificate, în următoa
rele patru săptămîni care au mai ră
mas. Totodată ei trebuie să ia măsuri 
operative, eficiente, pentru îmbunătă
țirea frecvenței la cercuri. Pînă acum 
acest lucru nu a fost făcut. Astfel la 
cercul agrozootehnic din comuna Io- 
nești la lecțiile 4-5-6 au participat 
doar... 6 cursanți din cei 42 înscriși 
Nici la următoarele trei lecții frecven
ța nu s-a îmbunătățit. O frecvență cu 
totul necorespunzătoare întîlnim și la 
cercul pomicol din Hulubești, la cel 
din satul Gheorghițești și la încă mul
te altele.

Nu putem încheia aceste rînduri 
fără a arăta că unii lectori nu au pri
mit cu simț de răspundere sarcina ce 
le-a fost încredințată. Astfel, inginerul 
Ene Marin de la gospodăria de stat 
din Petrești și profesorul ing. Moș- 
neagă Dionid nu s-au prezentat la 
cercurile la care au fost numiți ca lec
tori. Inginerul lonescu Constantin de 
la Agrosem Găești a ținut doar 3 lec
ții la cercul cu colectiviștii din satul 
Gura Foii, apoi nu s-a mai prezentat 
la cerc.

Comitetul executiv al sfatului popu
lar raional Găești trebuie să ia mă
suri urgente pentru ca în următoa
rele săptămîni cercurile rămase în 
urmă să ajungă la zi, să se îmbună
tățească simțitor frecvența la cercuri, 
calitatea și conținutul lecțiilor ce mai 
sînt de predat.

C. LUCIAN

rul Virgil Bîldea în lecțiile ținute a 
vorbit țăranilor muncitori, în majori
tate întovărășiți, despre plantarea po
milor, despre lucrările de îngrijire în 
anii de după plantare etc.,

Nelipsiți de la nici o expunere sînt 
țăranii muncitori Ion Sasu, Nicolae 
Hoantă, Ion Prodescu etc.

NICOLAE MIRON 
corespondent

și pare-se și cele raionale nu le dau 
sprijinul necesar.

Cercuri cu activitate nesatisfăcătoa
re sînt și cale din comuna Teiș, lector 
Gh. Toma, care pînă la data de 28 
ianuarie nu ținuse a'ecît 5 lecții, și cel 
din Văleni-Sîrbi, comună cu caracter 
legumicol în care cercul de învăță
mînt are o frecvență slabă.

Dacă în perioada de organizare a 
învățămîntului agrozootehnic orga
nele agricole ale sfatului popular ra
ional Tîrgoviște au depus eforturi vă
dite pentru repartizarea unor lectori 
corespunzători, a întocmirii unei te
matici potrivite comunelor respective, 
pe parcurs, în unele locuri, s-a lăsat 
ca lucrurile să se desfășoare de 1a 
sine, fapt care a dus ta situațiile ară
tate mai sus. Este necesar ca măcar 
de acum înainte să se ia măsurile co
respunzătoare desfășurării în condiții 
mai bune a activității cercurilor agro
zootehnice de masă.

MARIANA NICOLAU

Printre alte formații ale echipei artistice a gospodăriei agricole colective 
din comuna Mihail Kogălniceanu, regiunea Constanța, este și cea „mace

doneană" pe care o vedeți în fotografie.
Foto; M IVANCIU

De curînd a apărut in Editura Agro
silvica de Stat lucrarea ,-Cultura flo
rii-soarelui'* de ing. A. Dan și ing. D. 
Torge. Scopul ei este de a populariza 
această plantă oleaginoasă atit de im
portantă pentru întrebuințările ei mul
tiple. arătînd rezultatele cele mai noi 
obținute la noi în țară, agrotehnica 
aplicată, suprafețele cultivate și ren
tabilitatea acestei culturi.

După cum se știe plenara C. C. al 
P.M.R. din 26—28 noiembrie 1958 a 
scos în evidență necesitatea dezvoltă
rii culturii de floarea-soarelui și a al
tor plante oleaginoase, pentru a asi
gura materia primă fabricilor de ulei 
și a acoperi astfel consumul mereu 
crescînd a-1 populației. Plenara trasa 
sarcina măririi suprafețelor cultivate 
cu floarea-soarelui, aplicării unei a- 
grotehnici superioare, a folosirii soiu
rilor de mare productivitate și cu un 
procent mare de ulei arătînd că la 
această cultură se pot obține producții 
mari și prin folosirea îngrășămintelor 
pe scară largă, extinderea irigatului, 
etc.

Floarea-soarelui este o cultură im
portantă deoarece semințele sale con
țin ulei comestibil 30—47 ta sută. Tur
tele rămase de la extragerea uleiului 
dau bune rezultate la creșterea anima
lelor fiind bogate în proteine (25—35 
la sută) și 8-13 ta sută substanțe 
grase. Cojile ca și tulpinele au di
verse întrebuințări.

Floarea-soarelui este o bună plan
tă meliferă. De pe 1 ha albinele pot 
strânge 30—50 kg miere. Ea este și 
un excelent furaj verde seu însilozat 
în amestec cu porumbul și soia.

In primul capitol autorii descriu 
planta, din punct de vedere morfolo
gic, anatomic și biologic. Se face o 
clasifiicare a soiurilor și alta după 
perioada de vegetație. In continuare, 
se arată soiurile de floarea-soarelui 
care au dat cele mai bune rezultate la 
noi în țară și anume : Vniimk 8931, 
Vniimk 6540, Vniimk 3497 și Jdanov 
8281, precum și unele linii create în 
stațiunile noastre experimentale.

Poșta juridică
VASiLE C. BULAC, mulgător la 

secția Buda a G.A.S. Movila Vulpii, 
raionul Ploești, are 5 copii și o soră 
în vîrstă de 60 de ani. întreabă dacă 
poate primi ajutor pentru ei.

RĂSPUNS: Dacă au vîrsta pînă la 
14 ani, pentru cei 5 copii puteți primi 
lunar o aloca fie de stat de 250 de lei. 
Pentru soră însă, dvs. personal nu 
puteti primi nici un ajutor.

VASILE ȘTEFANESCU, întovărășit 
din comuna Drăgușeni, raionul Fălti
ceni, întreabă cum poate înfia un co
pil al unei rude.

RĂSPUNS: Putefi înfia., conform 
art. 66—80 din Codul Familiei, co
pilul rudei dacă sint de acord părinții 
acestuia Dacă copilul are mai mult 
de 10 ani trebuie să-și dea și el con
simțământul. Copilul înfiat va purta 
numele dvs. El are aceleași drepturi 
și obligații ca și copiii proveni(i din 
căsătorie. înfierea se aprobă de auto
ritatea tutelară de pe lîngă sfatul 
popular care va verifica în prealabil 
dacă dvs. puteti să asigurați copilu
lui o dezvoltare fizică și morală nor
mală.

FLOREA GHINEA, colectivist din 
comuna Limanu, raionul Negru Vodă, 
primește ajutor social și întreabă dacă 
poate primi și ajutor din fondul de a- 
jutoare al gospodăriei colective.

RĂSPUNS: Conform art. 78 din Re
gulamentul pentru aplicarea Decretu
lui nr. 292/1959 privind dreptul la pen
sie, ajutorul social se acordă numai 
celor care sînt lipsiți de mijloace de 
existență.

Deci dvs. trebuie să optați fie pen
tru pensie, fie pentru ajutorul ce se a- 
cordă conform statutului G.A.C. celor 
incapabili de muncă. Din două locuri 
nu puteți primi ajutor.

IOSIF MINCU, tractorist la gospo
dăria agricolă de stat Popești-Leor- 
deni, regiunea București, arată că a 
lucrat în G.A.S. pînă în anul 1956. A- 
poi a plecat să-și satisfacă stagiul 
militar, după terminarea căruia s-a 
reîntors la vechiul loc 'de muncă. El 
întreabă dacă perioada de stagiu mi
litar i se consideră vechime in cîmpul 
muncii și cînd va lua concediul de o- 
dihnă.

RĂSPUNS: In conformitate cu pre
vederile art. 133 din Codul Muncii, 
vechimea în muncă se consideră ne
întreruptă pe timpul cît angajatul 
respectiv și-a satisfăcut obligațiile 
militare, dacă s-a reîncadrat în cel 
mult 90 de zile de la data înapoierii 
din armată.

Conform art. 63 din aceeași lege 
concediul de odihnă îl veți primi după 
11 luni de la reîncadrarea în muncă.

STOIAN EFR1M, colectivist din co
muna Vlad Țepeș, a căzut din căruță 
și a fost internat în spitalul unificat 
din Călărași. Dînsul întreabă ce drept 
au în această situație

RĂSPUNS: Membrii 
colective ca și membrii 
acestora beneficiază de

colectiviștii.
gospodăriilor 
de familie ai 
asistentă me-

în a-1 doilea capitol a-utorii arată pe 
larg agrotehnica aplicată florii-soare- 
lui, expunînd necesitatea completării 
condițiilor buhe de vegetație cu mă
suri agrotehnice corespunzătoare

Floarea-soarelui pretinde un asoîa- 
ment rațional de 7-8 ani, ier ca plan
tă premergătoare nu este prea- pre
tențioasă mergînd bine după cereale, 
păioase de toamnă și primăvară, pre
cum și după leguminoase, exceptînd 
fasolea. Bune premergătoare, de ase
menea, sînt și inul de ulei, bumbacul 
etc. O deosebită importanță trebuie să 
se dea lucrărilor de pregătire a terenu
lui pentru însămințat, folosirii îngră
șămintelor naturale, chimice și bacte
riene, a folosirii semințelor de soi și 
a condiționării lor, semănatul la tim
pul oportun, lucrările agrotehnice apli
cate la însămințat și întreținere, iri
gatului, polenizarea artificială supli
mentară, combaterii bolilor și dăună
torilor precum și recoltatului și treie
ratului florii-soarelui.

Cel de-al treilea capitol tratează de
spre depozitarea și păstrarea semințe
lor și avantajele acordate de stat cul
tivatorilor care încheie contracte 
statul.

Autorii broșurii au meritul că 
sesc un stil clar, curgător și pe 
leșul tuturor. Astfel lucrarea este un 
adevărat îndrumar practic pentru teh
nicienii agronomi, brigadierii și șefii 
de echipă din unitățile socialiste pre
cum și pentru ori care țăran munci
tor ce vrea să-și dobîndească cunoș
tințe despre floarea-soarelui în scopul 
ridicării producției din punct de ve
dere cantitativ și calitativ. Era însă 
bine dacă autorii insistau mai mult 
asupra, irigatului în raport de sol și 
fenofaze precum și asupra normelor 
de irigat, oare sînt încă puțin cunos
cute la noi în țară. De asemenea, o 
lipsă a lucrării este că nu s-a vorbit 
nimic de însămînțatul florii-soarelui în 
pragul iernii deși în unele regiuni 
dat foarte bune rezultate.

Ing, ALEXEI MELNIC 
corespondent

CU

folo- 
înțe-

a

dicală gratuită și de reducere a plății 
pentru spitalizare (în care intră chel
tuielile pentru întreținere, medicamente 
etc.) cu pînă la 75 Ia sută.

HALAMBIE IVAN, salariat la 
G.A.S. Roșia, regiunea București, în
treabă cum se stabilește pensia de în
treținere pentru copiii minori.

RĂSPUNS: Pensia de. întreținere 
poate fi cerută oricînd și se acordă 
la data introducerii cererii la tribu
nal.

Dacă copilul nu urmează studii su
perioare, iar starea sănătății îi îngă
duie să muncească, pensia de întreți
nere este sistată la 18 ani. In ca-z 
contrar ea e plătită în continuare pe 
toată durata studiului sau a stării de 
incapacitate de muncă.

Pensia de întreținere se stabilește 
de către instanță în raport de veni
turile celui ce o plătește și de nevoia 
celui care o primește. De aceea, părți
le pot cere oricînd modificarea sau 
chiar încetarea plății cînd s-au schim
bat condițiile existente la data cînd 
s-a fixat pensia de către instanța de 
judecată.

Procuror VASILE BRĂILOIU

In sprijinul întocmirii 
unui bun contract colectiv

aceste zile, la S.M.T.-Bărcănești,

să aflu care au fost

în
regiunea Ploești, mecanizatorii se stră
duiesc să termine repararea tractoa
relor și mașinilor agricole cu care vor 
lucra în campania agricolă de primă
vară.

Antrenați în întrecerea socialistă ei 
au reușit ca pînă către sfîrșitul lunii 
ianuarie să pună la punct majoritatea 
tractoarelor, care au fost recepționate 
și stocate cu grijă, gata să ia drumul 
ogoarelor.

Totodată, comitetul de întreprindere 
și conducerea stațiunii au făcut pregă
tiri în vederea încheierii noului contract 
colectiv pe anul I960. In fata panou
lui pe care este afișat proiectul noului 
contract colectiv am găsit adunați nu
meroși tractoriști, mecanici, strungari 
și sudori. Ei citeau cu atenție filele 
proiectului, comentau cu însuflețire 
cifrele eu privire la realizările ce ur
mează a fi obținute în acest an.

Eram curios
înfăptuirile mai de seamă potrivit ve
chiului contract colectiv, ce prevederi 
incluse în acest contract n-au fost rea
lizate, ce măsuri s-au luat ca în anul 
1960 să fie create condiții și mai bune 
de muncă și de trai mecanizatorilor. 
La aceste întrebări tov. Dura Aurel, 
sudor și președinte al comitetului de 
întreprindere, mi-a răspuns :

— Planul anual de producție al 
stațiunii a fost realizat în anul 1959 
în procent de 135,6 la sută. Totodată, 
au fost obținute economii în valoare de 
peste 700.000 de lei fată de 300.000 de 
lei cît fusese angajamentul initial al 
mecanizatorilor. Prețul de cost al han- 
trului a fost redus de la 158 de Iei 
cît era planificat, la 119 lei. Ca ur
mare a muncii sîrguincioase a mecani
zatorilor din cele 6 brigăzi ale stațiu
nii au fost obținute recolte 
ogoarele celor 7 gospodării 
și peste 60 de întovărășiri 
deservite.

In anul ce a trecut au fost 
bunătățite condițiile de muncă atît la 
atelierul mecanic, cit și Ia brigăzi, în 
teren. Astfel, la atelierul de sudură s-a 
făcut o pardoseală nouă din cărămidă 
presată și o bună instalație de aeri
sire. Au fost instalate apărători la

bune pe 
colective 
agricole

mult îm-
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Cum trebuie îngrijiți 
sugaci

bine ca mieii să fie ținuți mai mult 
afară pentru a deveni mai rezisteiți 
și pentru a se dezvolta mai bine. Pe 
ploaie sau cînd vin tul este puternic ei 
vor fi adăpostiți în saivane.

Oile mame împreună cu mieii lor 
vor fi grupate în ciopoare pentru a 
se recunoaște mai ușor; da început 
numărul oilor este mai mic, iar spre 
înțărcare un ciopor poate cuprinde 
200—300 capete. Pentru ca ciopoarele 
să nu se amestece între ele sau ani
malele să nu treacă dintr-un ciopor in 
altul, este bine ca mieii și oile să fie 
marcate imediat după fătare.

lncepîna' de 1a vîrsta de cca. 2 săp
tămîni, mieii trebuie să fie obișnuiți 
să consume diferite furaje, care să 
ajute la hrănirea lor și la trecerea 
treptată spre regimul alimentar de mai 
tîrziu.

înainte de începerea pășunatului 
se recomandă să fie amenajat un loc 
separat — printr-un grilaj de scinduri 
—- unde să nu poată intra decît mieii. 
In acest loc se va pune pentru miei, 
în iesle și în jghiaburi mici, fin moale 
nescuturat de frunze și uruială dm 
amestec de cereale. Aceste furaje — 
care la început se, dau la discreție — 
trebuie să fie bogate în proteine, vita
mine și,săruri minerale, pentru a asi
gura creșterea și dezvoltarea normală 
a mieilor.

In hrana mieilor sugari trebuie să 
se administreze fînuri de leguminoase 
(lucernă și trifoi), fîn de otavă cu 
multe frunze și fîn a'e livadă bine re
coltat și conservat. Este bine ca a- 
mestecul de concentrate să cuprindă 
ovăz, porumb, orz, mazăre, tărîțe etc., 
împreună cu săruri minerale ca : sare 
de bucătărie, făină de oase, creta fu
rajeră sau praf de var 
îmbogățirea conținutului 
concentratele trebuie să 
proporție de circa 15 la 
cov roșu tocat mărunt.

Pentru toate crescătoriile de oi, se 
recomandă ca începînd de la vîrsta de 
15—16 zile, mieii să fie crescuți se
parat de oile mame, intilnindu-se cu 
acestea numai la orale fixate pentru 
alăptare. In acest fel, oile vor pășuna 
mai mult și mai liniștite, dînd o pro
ducție sporită a'e lapte, iar mieii vor 
putea fi repartizați pe porțiuni mai 
mici de pășune de bună calitate, ceea 
ce va înlesni ca înțărcarea lor să se 
facă maj ușori

Ing. T. ȘTEFANESCU

oră

Peste puțină vreme începe sezonul 
tătarilor la oi. Acum, în ultima peri
oadă de gestație, oile au nevoie de o 
îngrijire deosebită ; ele trebuie să fie 
hrănite bine, ferite de curenți și de 
umezeală, de lovituri sau de oboseală 
prelungită, ș.a.m.d.

Pentru c.a fătările să se poată des
fășura în bune condiții, trebuie să cu
rățim alin vreme adăposturile, să le 
dezinfectăm, să schimbăm așternutul 
și să ne aprovizionăm cu toate cele 
necesare (felinare, dezinfectante, tă
blițe de lemn, crotalii etc.).

După tătare, mielul trebuie îngrijit 
cu foarte multă atenție. In cazul cînd 
acesta nu .are cordonul ombilical rupt, 
îl tăiem cU o foarfecă dezinfectată, la 
o distanță ceva mai mică de un lat de 
patimă, de la bază, și dezinfectăm apoi 
locul cu tinctură de iod. Pentru ca 
mielul născut să respire ușor, vom 
curați nările și gura acestuia de mu
cus, apoi îl vom lăsa aproape o ju
mătate de oră să fie lins de oaie. In 
cazuii cînd oaia nu linge mielul, 
vom . șterge pe corp cu o cîmă 
cu un șomoiog a'e paie, pentru a 
gura buna circulație a singelui și 
carea blăniței.

După ce a trecut o jumătate de 
de la fătare, pregătim oaia pentru 
prima alăptare. Lina din jurul ugeru
lui se va înlătura, ugerul și sfîrcurile 
vor fi curățite cu o etapă umezită, iar 
sfîrcurile vor fi desfundate prin mul- 
gerea cîtorva țîșnituri de lante.

De obicei mieii se ridică singuri 
și încep să sugă. Mieii debili însă tre
buie ajutați de ciobani. După cîteva 
alăptări, mielul se va învăța să sugă 
singur. Mieii gemeni trebuie să sugă 
în același timp, fiecare la cite un 
sfirc. Dacă oaia mamă nu are Lisă 
lapte suficient pentru amîndoi, atunci 
mielul mai bine dezvoltat va fi dat 
să sugă la o altă oaie doică, al cărei 
miel a murit sau a fost sacrificat. sau 
care coate hrăni în bune condiții doi 
miei. Oile care nu primesc mieii lor la 
supt, sau oile doici, vor fi închise îm
preună cu mielul respectiv în boxe 
mici unde după 1—2 zile se obișnuiesc 
cu suptul.

Pentru a feri mieii de îmbolnăviri 
care pot duce 1a mortalitate, este ne
cesar ca în primele zile după fătare 
cînd ei sînt debili să nu fie ținuți îrr 
frig și umezeală, ci într-un loc ceva 
mai călduros, cu așternut uscat de 
paie. După 5—6 zile de la fătare este 

toate mașinile-unelte, s-a verificat și 
s-a îmbunătățit instalația electrică de 
forță La remize s-a montat o pompă 
de apă necesară curățirii tractoarelor 
și mașinilor agricole.

S-a acordat o mare atenție și ridi
cării calificării mecanizatorilor. Peste 
120 de tractoriști, ponlatori-alimenta- 
tori, șefi de brigadă au urmat cu re
gularitate cursul agrozootehnic de 
masă, iar înainte de campania de vară 
s-a făcut o minuțioasă pregătire a corn.

Din activitatea 
sindicală in unitățile 

agricole de stat

binerilor și mînuitorilor de agregate 
necesare recoltării păioaselor. De ase
menea, s-a organizat un curs seral 
pentru mecanizatorii care urmează cla
sa a 8-a a școlii medji. S-a acordat o 
atenție deosebită dotării vagoanelor de 
cîmp cu truse pentru executarea în
grijirii tehnice a utilajului, cu lenje
rie, veselă, truse sanitare etc. In sta
țiune s-a amenajat o baie, clubul a fost 
dotat cu aparat de televiziune, un apa
rat de fotografiat, jocuri de șah, s-a 
cumpărat și un patefon etc. Potrivit 
prevederilor contractului colectiv, în 
stațiune s-a organizat o grupă sani
tară compusa din 19 tovarăși, care 
s-a clasat a IV-a pe raion la concursul 
Crucii Roșii, In sfîrșit, trebuie mențio
nat că în scopul îmbunătățirii hranei 
la cantină, a fost extinsă gospodăria 
anexă, încît prețul unei mese nu de
pășește în prezent 5 lei pe zi.

Am cercetat cu atenție și prevede
rile proiectului noului contract colec
tiv. Potrivit angajamentelor luate în 
grupele sindicale cu prilejul elaborării 
acestui proiect, în acest an planul de 
producție al stațiunii Urmează a fi 
depășit cu 3.000 de hantri, iar prețul 
de cost al hantrului redus la 96 de lei 
față de planul de 106 Iei. în gospo
dăriile colective este prevăzut a se ob
ține o recoltă medie de 2.000 de kg. de 

34%

stins. Pentru 
în vitamine, 
cuprindă, în 

sută, și mor- 

grîu, 3,000 de kg. de porumb, 1.800 
de kg. de floarea-soarelui și 40.000 de 
kg. de sfeclă de zahăr la hectar. Me
canizatorii și-au propus ca pregătirea 
utilajului necesar muncilor de primă
vară să fie terminată pină 1a 10 fe
bruarie, a celui pentru întreținerea cul
turilor pînă 1a 20 martie. Totodată ei 
și-au luat angajamentul ca la lucrările 
de reparații să obțină economii in va
loare de 200.000 lei. Productivitatea 
muncii pe tractor fizic urmează a fi 
depășită cu 0,10 1a sută.

In proiectul noului contract colectiv 
sint prevăzute și o serie de imbună- 
tățiri in ce privește condițiile de mun
că și de trai ; circularul stațiunii să fie 
înzestrat cu aparat de protecție, să se 
execute o ușă de fier la încăperea ge
neratorului de sudură, să se repare 
baia de la atelierul mecanic procurin- 
du-se un cazări, pînă la I martie să 
fie .instruiți inspectorii, obștești de pro
tecția muncii din cadrul grupelor sin
dicale.

In scopul continuei reduceri a pre
țului de cost proiectul noului contract 
colectiv prevede cite o analiză trimes
trială pe sectoara de activitate a. co
relației principalilor indici de plan.

Pentru îmbunătățirea mesei la can
tină, s-a prevăzut a se cultiva legume 
și zarzavaturi pe trei hectare, iar pen
tru furajarea porcilor să se însămîn- 
țeze patru hectare cu porumb și unul 
cu ovăz. N-au fost omise din proiec
tul noului contract colectiv nici pre
vederile cu privire la îmbunătățirea 
muncii culturale de masă. Astfel, ur
mează a se organiza o echipă artis
tică, expoziții de cărți, cercuri de citit 
la fiecare brigadă, 4 excursii etc.

Acestea sînt bineînțeles numai o 
parte a prevederilor proiectului de con
tract colectiv. Pînă la adunarea ge
nerală pentru discutarea și aprobarea 
lui, care va avea loc în cursul lunii 
februarie, mecanizatorii vor face încă 
numeroase propuneri valoroase. In a- 
cest scop, alături de panoul pe care e 
afișat proiectul noului contract colec
tiv, a fost instalată și o cutie de scri
sori unde lucrătorii S.M.T.-ului pot de
pune în scris observațiile și sugestiile 
lor.

AL. RAICU



Colectiviștii 
redau agriculturii 

noi terenuri

• •

Membrii gospodăriei agricole co
lective „Drumul lui Lenin" din satul 
Mîrleanu, raionul Adam Clisi, regiu
nea Constanța, au hotărît să facă un 
canal din punctul numit „furt" pînă 
în baltă, pe o distanță de 1 km, lat 
de 10 m și adine de 1 m.

In ziua de 20 ianuarie au început 
lucrările pentru construirea acestui 
canal. El va capta apele provenite din 
ploi și le va revărsa în ghiol, apă- 
rînd astfel de inundație un teren de 
peste 25 de ha care va fi insămînțat 
în acest an cu porumb și va putea fi 
chiar irigat cu ușurință.

La această lucrare au ieșit majori
tatea colectiviștilor. Alături de tineri 
ca Posmongiu Gh., Crăciun Maria, 
Ruse George și Ghiță Gh. loan, lu
crează cu multă însuflețire și colecti
viștii mai vârstnici Stoian George, 
Gută Nicolae și alții.

GH1TA GH. IOAN
corespondent
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0 consfătuire de producție 
Si două gospodării în întrecere

In raionul Băilești sînt două unități 
agricole de stat vecine: G.A.S. Afu
mați și G.A.S. Băilești. Ele se asea
mănă atît din punct de vedere al sec
toarelor de producție, cît și prin con
dițiile pedo-climatice. In anul 1959 
cele două gospodării au încheiat bi
lanțul activității realizînd beneficii. 
G.A.S. Afumați a realizat la produc
ția vegetală un beneficiu de 1.400.000 
Iei. Beneficiul global a fost însă de 
numai 1.100.000 din cauza pierderilor 
de aproximativ 300.000 lei înregistra
te de sectorul zootehnic. G.A.S. Băi
lești a obținut un beneficiu ce depă
șește 2.500.000 lei, dar sectorul zo
otehnic a contribuit la- acest rezultat 
cu numai 192.000 lei. Fără îndoială 
că în amândouă unitățile sectoarele 
zootehnice au dat rezultate cu mult 
sub posibilități.

In lumina sarcinilor trasate de 
partid, consiliile celor două gospodă-

rii și organele sindicale an găsit de 
cuviință să ia în discuție principalele 
căi pentru creșterea rentabilității sec
toarelor zootehnice pe anul 1960. La 
G.A.S. Băilești s-a organizat o con
sfătuire de lucru comună în care mun
citorii. tehnicienii și inginerii ambelor 
unități și-au împărtășit experiența a- 
cumulată, scoțind totodată la 
lipsurile și măsurile care se 
pentru înlăturarea lor.

iveală 
impun

SECTORUL ZOOTEHNIC 
„COPILUL VITREG"

Din discuțiile purtate la consfătui
re de către îngrijitori de animale, bri
gadieri și ingineri a reieșit că în am- 
belț gospodării, consiliile nu au acor
dat atenția cuvenită creșterii anima
lelor.

E semnificativ în aceasta direcție cu
vântul ing. Aurel Tudor, directo
rul G.A.S. Afumați: „In 1959 consi
liul gospodăriei noastre și-a îndreptat 
atenția mai mult spre sectorul vege
tal. Această atitudine, noi am ana
lizat-o într-o ședință recentă de 
consiliu. Din analiză a reieșit că men
talitatea noastră s-a transmis pînă la 
maiștrii de cultură. Ei au destinat cul
turilor de plante furajere terenurile 
cele mai slabe, și n-au efectuat decît 
în mică parte lucrările de îngrijire. 
Din această pricină noi nu am putut 
asigura un conveer verde consistent. 
In timp ce la sfecla de zahăr am ob
ținut de pe suprafața de 40 de ha o 
producție de 34.500 de kg la ha, de (Continuare în pag. 4-a)

A crescut mult r__ _ ...
five din comuna Bod, regiunea Stalin. In fotografie: .. .

vacilor, unde se păstrează o curățenie exemplară.
Foto : AGERPRES

în ultima vreme ferma de vaci a gospodăriei agricole colec- 
unul din grajdurile

Din experiența noastră

Crește sectorul zootehnic, 
cresc și veniturile colectiviștilor

O ramură importantă in dezvoltarea 
gospodăriei colective o constituie creș
terea animalelor De acest lucru s-au 
convins an de an și membrii gospodă
riei noastre, ceea ce i-a determinat să 
acorde o tot mai mare atenție acestui 
sector de activitate. Astfel, numărul 
taurinelor a ajuns, la sfirșitul anului 
trecut, la 289 de capete, cel al scroafe
lor la 120 capete, al ovinelor la 894 
capete, iar cel al păsărilor la 1485 ca
pete. De asemenea. în 1959 gospodăria 
noastră a îngrășat 700 porci. Paralel 
cu sporirea numărului de animale în 
gospodăria noastră s-a pus un accent 
deosebit și pe1 ridicarea’ producției pe 
cap de animal. In acest scop am asi
gurat o bogată și variată bază fura
jeră. Conveer verde, și porumb însilo
zat am avut din abundență. Am însi
lozat 3.500 tone de porumb și alte 
plante furajere.

Pe lingă asigurarea bazei furajere 
în gospodăria noastră s-a acordat o 
deosebită atenție și adăposturilor. Ast
fel, pe lîngă cele 20 de construcții zoo
tehnice ridicate în anii anteriori, în a- 
nul trecut s-au mai construit 4 turnuri 
pentru siloz, 2 grajduri pentru taurine, 
o maternitate. 2 îngrășătorii. 2 cotețe 
de păsări și altele. Toate aceste con
strucții au fost ridicate de brigada de 
construcție a gospodăriei și în majori
tate cu fonduri prourii.

Aphcînd o selecție riguroasă, o în
grijire și o hrănire rațională, produc
ția medie pe cap de vacă furajată a 
fost in anul trecut de 2.270 litri 
lăute. In sectorul porcin s-a obținut 
86 purcei din două fătări. La înțărcare 
un purcel a ațuns la 11,7 kg in me
die pe gospodărie, iar un kg spor in 
greutate, la porcii ingrășați s-a obți
nut cu numai 4—4,5 u.n.

Mărirea numărului de animale și ri
dicarea producției a dat oosibilitate 
gospodăriei noastre să obțină produc
ții animaliere cu mult mai mari -a 
în anii precedenți. La lapte de vacă, 
de pildă, s-a obținut cu 38.000 litri, 
In brinză cu aproape 2.000 kg, iar la 
carne cu aproape 21.000 de kg mai 
mult decît în 1958

Valorificînd mari cantități de pro
duse animaliere, gospodăria a încasat 
însemnate sume de bani. Din cei 
9 317.107 lei, cît a fost venitul bănesc 
al gospodăriei pe 1959, din sectorul 
zootehnic s-a încasat 1.112.078 lei.

Asta înseamnă că în anul trecut s-a 
realizat cu 3.112.000 lei mai mult de- 
cît în 1958

De curînd în gospodăria noastra a 
avut loc acunarea generală. Cu acea
stă ocazie s-a discutat mult și des
pre sectorul zootehnic. Cifrele înscrise 
în planul de producție pe 1960 au fost 
aprobate în unanimitate de către adu
narea generală. In felul acesta secto
rul zootehnic va cunoaște, . in acest 
an, o și mai mare dezvoltare. La sfir- 
șitul anului șeptelul nostru va nu
măra 496 taurine, din care 300 vâri 
cu lapte, 1791 porCirie, din care 
scroale iătătoare, 1.200 ovine, iar 
mărul păsărilor va trece de 6.500 
pete.

Avind la bază experiența anilor f 
cuți, noi ne-am propus ca în 1960 
obținem producții cu mult mai măr: 
pe cap de animal. La lapte de vacă, 
de exemplu, vom lupta pentru o pro
ducție medie de 2.600 litri, la lapte 
de oaie pentru 47 de litri, la lină 3 
kg, iar la ouă 120 bucăți de fiecare 
găină. De asemenea, vom îngrășa 
1.400 capete porci, pe care îi vom va
lorifica pe bază de contract.

Pentru a realiza aceste producții, 
pe dîngă aplicarea celor mai noi me
tode de îngrijire și hrănire a anima
lelor, vom extinde baza furajeră, pu- 
nînd un accent deosebit pe porumbul 
pentru siloz. Astfel, vom însămînța 
cu porumb pentru siloz 100 de ha, 
față de 30 ha cîte au fost cultivate în 
1959. In cultură dublă vom însămînța 
de asemenea 100 de ha cu porumb în 
loc de 60 ha cîte au fost cultivate în 
anul trecut.

Avind în sectorul zootehnic oameni 
pricepuți ca : Petru Schomberger bri
gadier zootehnist, Petru Unc, Slavic 
Henrich, Iathan Pândele, Nicolae Sasz, 
Iosif Unc ..și «alții, precum și sprijinul 
permanent al consiliului de conducere, 
atît numărul de animale, producțiile, 
cît și veniturile de 1.900.000 lei prevă
zute în p*'an, vor fi nu numai reali
zate, dar și depășite.

In felul acesta creșterea animalelor 
va contribui la continua dezvoltare a 
gospodăriei noastre, la ridicarea valo
rii

180 
nu
ca-

tre-
i să

ziilei-muncă.
GH. GRECU 

ing. zootehnist
al gospodăriei agricole colective 

din Bilet, regiunea Timișoara'
—

42.500.000 lei, credite 
pentru cumpărarea de vaci

în regiunea Constanța
Gospodăria agricolă colectivă din co

muna Topraisar. regiunea Constanța, 
care, potrivit hotăririi adunării gene
rale organizează în acest an o lermâ 
model de 400 vaci, a primit recent pri
mele avansuri din creditele acordate de 
stat pentru dezvoltarea creșterii ani
malelor. Colectiviștii și-au procurat 
astfel 49 de vaci din rasa roșie de 
lapte, tina din cele mai productive rase 
și care se adaptează cel mai bine con
dițiilor naturale ale regiunii Constanța. 
De asemenea, gospodăria colectivă din 
Moșneni a cumpărat cu creditele pri
mite 30 de vaci tot de aceeași rasă.

Cu creditele puse la dispoziție de 
stat și cu veniturile proprii gospodă
riile colective din regiunea Constanța 
măresc în acest an fermele zootehnice. 
P.rintre altele ele vor ctimpăra încă

9.000 de vaci. In total, pentru dezvol
tarea creșterii animalelor gospodăriile 
colective din această regiune primesc 
credite din partea statului îm valoare 
de 42.500.000 lei și folosesc din veni
turi proprii 61.500.000 lei.

Credite pentru a cumpăra animale 
au primit și alteali primit și alte gospodarii colective 
din celelalte regiuni ale țarii. In acest 
an, statul acorda gospodăriilor colec
tive credite pentru dezvoltarea creșterii 
animalelor și îndeosebi a vacilor de 
lapte în valoare de 420.000.000 lei, de 
patru ori mai mult decît în anul tre
cut. Creșterea animalelor în gospodă
riile colective devine mai rentabilă prin 
folosirea în' mare măsură a celui mai 
ieftin și mai bun furaj — porumbul 
însilozat

pe suprafața de 5 ha cu sfeclă fura
jeră unde trebuia să obținem o pro
ducție dublă, a.m recoltat doar 9.000 
de kg la hectar I

Și sectorul mecanic a căutat la rîn- 
dul lui să încarce sectorul zootehnic. 
Astfel, dacă într-o zi tractorul cu re
morcă făcea două transporturi, fie de 
furaje fie de bălegar, acestea costau 
între 300—400 de lei Iată deci că lip
sa de colaborare între cele trei sec
toare de bază a dăunat mult rentabili
tății sectorului zootehnic.

In urma măsurilor luate, cu totul 
altele sînt condițiile pe care le avem 
anul acesta. In primul rînd, am asi
gurat o puternică bază furajeră, prin 
porumb siloz, borhot, fîn și concen
trate. Porumbul și orzul din producție 
proprie ne costă aproximativ 0,50 lei 
Kg. Terenurile destinate culturilor fu
rajere au fost îngrijite și fertilizate la 
fel ca cele din cultura mare. Secara 
furajeră, de pildă, a fost însămînțată 
timpuriu așa că va fi dată în con
sumul vacilor cu începere de îa 15 
aprilie. Terenul cel mai bun și anume 
cel irigat, a fost destinat culturii po
rumbului pentru siloz.

S-a, terminat în același timp și cu 
lipsa de colaborare între sectoare. Bri
gada de tractoare care răspunde de 
culturile de plante furajere v.a deservi 
în același timp și sectorul zootehnic".

Și la G.AS. Băilești condițiile din 
'settoru! zootehnic — mâi* ales în

SÎ6Î
CULTURI FORȚATE IN RĂSADNIȚE

01

Anul acesta la gospodăria agricolă de stat Mogoșoaia. regiunea București, au fost extinse mult culturile forțate 
în răsadnițe. In fotografie ; cițiva muncitori din brigada condusă de tov. Penciu Celev recoltlnd pătrunjelul.

Foto: D. CONSTANTINESCU
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Adunarea întovărășiților
O adunare obișnui

tă pe care 
întovărășirii 
„Brazdă Nouă" din co
muna Daia, raionul 
Giurgiu, o țin în fie
care an; o adunare în 
care ei au analizat 
munca de peste an și 
au chibzuit asupra ce
lor ce au de înfăptuit 
în noul an. S-a scos 
in evidență că recol
tele și veniturile obți
nute de membrii înto
vărășirii agricole „Braz
dă Nouă" au convins pe 
zeci și zeci de familii 
de țărani muncitori cu 
gospodărie individua
lă că muncindu-și pă- 
mîntul în comun au de 
trds numai foloase. A- 
șa se face că în pre
zent această întovără
șire agricolă numără 
134 familii cu o supra
față de 469 hectare te
ren arabil.

La adunarea genera
lă pentru d cutarea 
și aprobarea planului 
de producție pe anul 
1960, membrii întovă
rășirii agricole au fă
cut propuneri și au luat 
hotărîri importante. In 
primul rînd s-a hotărît 
ca în acest an, mem
brii

membrii 
agricole

întovărășirii ,,Braz-

Tovarășul Aurel Zaharia
nu și-a respectat angajamentul

spo- 
hec- 

de 
să

rășirii agricole „.Braz
dă Noua' din comuna 
Daia în cadrul adunării 
generale a fost aceea 
a măririi fondului de 
bază. In acest scop a- 
dunarea generală a ho
tărît ca pentru fiecare 
hectar însămînțat cu 
grîu să se predea la 
fondul de bază cîte '40 
kg grîu, la porumb cîte 
40 kg, 
Mui cîte 30 kg, 
pentru 
turi cîte 
care ha-

la floarea-soa- 
iar 

restul de cui- 
40 lei. de fie-

de peste

★
a traduce în 

cele hotărîte 
adunarea generală, 

întovărășirii

dă Nouă" să execute 
toate muncile în comun 
atît la culturile păioa- 
se, cît și la cele prăși- 
toare și să aplice cu 
strictețe regulile agro
tehnice în vederea 
ririi producției la 
tar- Astfel planul 
producție prevede
se obțină în acest an 
de pe cele 181 hectare 
insămînțate cu grîu în 
comun o producție me
die de 1.800 kg la ba, 
de pe cele 175 ha care . 
se vor cultiva cu po
rumb cîte 2.000 kg po
rumb boabe, iar de pe 
cele 38 hectare ce vor 
fi cultivate cu floarea- 
soarelui să se obțină o 
producție
1.400 kg la ha. De ase
menea, s-a hotărît 
în acest an întovărăși
rea sâ cultive și 30 
hectare cu sfeclă de 
zahăr, planificîndu-se 
o producție medie la 
hectar de 20.000 kg> 
9 hectare cu ricin 
producție 1 000 kg la 
ha, și 30 hectare cu 
roșii timpurii, mazăre, 
cartofi, fasole

O altă problemă care 
a fost discutată cu 
mult simț de răspunde
re de membrii întovă-

ca

Pentru 
viață 
în 
ntemtțrlf 
agridble „Brazdă Nouă" 
din comuna Daia, 
ionul Giurgiu, au tre
cut fără întîrziere 
treabă. Numai în cîte- 
va zile după adunare, 
ei au transportat peste 
140 tone gunoi de grajd 
pe o suprafață de peste 
70 hectare teren arabil 
ce va. fi însămânțat cu 
culturi tehnice. De a- 
semenea, în prezent ei 
pregătesc sămînța care 
va fi necesară îfisămîn- 
țărilor de primăvară.
TRAIAN BARBALATA 

corespondent

ca

la

Tovarășul Zaharia Aurel a fost di
rectorul Trustului Gostat Suceava, iar 
în ultimul an, directorul gospodăriei 
agricole de stat lțcani. El nu s-a simțit 
bine c.a din director al Trustului să 
devină conducător de unitate. Cînd a 
fost transferat din munca de director 
al Trustului, el s-a mirat cum de a 
fost cu putință un lucru ca acesta. 
„Sînt agronom cu mulți ani de prac
tică, om cu perspicacitate... Și tocmai 
eu să fiu scos ! Dar nu-i nimic 1 Am 
să dovedesc eu cine este Zaharia 1

Cu aceste gînduri învălmășite, tov. 
Zaharia Aurel a preluat conducerea 
gospodăriei agricole de stat lțcani. 
Trebuie spus că-n regiunea Suceava, 
G.A.S. lțcani este gospodăria cu cele 
mai mari posibilități. Ea dispune de 
un atelier mecanic modern, grajduri 
spațioase, bazine betonate pentru păs
trarea nutrețului însilozat, mijloace 
de transport auto, apă potabilă, ener
gie electrică furnizată de uzina ora
șului etc. Terenurile se află situate 
lingă gospodărie, adăposturile pentru 
animale sînt grupate și în apropierea 
bazei furajere, ceea ce reduce cheltu
ielile, ușurează munca de îndrumare 
și control etc.

Preluînd conducerea gospodăriei, 
tov. Zaharia s-a angajat în fața Co
mitetului regional de partid și a De
partamentului Gostat să înlăture ne- 
sinceritatea de care a dat dovadă în 
funcția de director al Trustului Gos
tat, să-și îmbunătățească stilul de 
muncă, să lichideze cu rutina care-l 
'caracterizează, să țină pas cu progre
sul științei agrozootehnice, să promo
veze de acum încolo cu tot curajul 
metodele avansate de muncă pentru 
înflorirea unității care i-a fost încre
dințată.

Față de angajamentele luate, orga
nele de partid și de stat au socotit 
că G.A.S. lțcani va putea ajunge în 
cel mai scurt timp una din unitățile 
fruntașe ale Trustului Gostat Su
ceava. Ce s-a întîmplat însă? înche
ierea campaniilor de recoltare a ce
realelor și analiza economică a G.A.S. 
lțcani pe anul 1959 au arătat că an
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Stelaje cu sertare

SPORITA DE OUA
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darie de stat din regiunea Suceava 
care să aibă condiții mai bune ca 
G.A.S. lțcani. Celelalte unități au avut 
însă directori cu simț de răspundere 
care s-au străduit cu perseverență să 
realizeze planul la toți indicii, să mă
rească beneficiile unităților pe care le 
conduc. Ei au dat dovadă de price* 
pere și inițiativă, calități care i-au lip
sit tov. Zaharia.

Cum explică tov. Zaharia succesele 
gospodăriei agricole de stat Catămă- 
rești; gospodărie nou înființată prin 
dezarondare, care nu are nici pe de
parte condițiile G.A.S. lțcani ? La cul
turile de grîu, secară și orz, munci
torii de la G.A.S. Cătămărăști, au fur
nizat fondului central al statului 134 
de tone de cereale peste plan, cu 
preț de cost 
G.A.S. lțcani 
cheltuieli.

In timp ce 
tov. Zaharia 
Ia lapte de vacă, la Cătămărăști s-au 
livrat în numai 10 luni, aproape 
400.000 de litri de lapte peste plan. 
Prețul de cost a fost de 1,04 per litru 
față de 1,27 lei cit era planificat. Re
zultate asemănătoare s-au obțjntit la 
G.A.S. Cătămărăști în toate sectoare
le. în situația acestei gospodării stnt, 
cu excepția G.A.S. lțcani, Și celelalte 
unități din regiunea Suceava. Și tre
buie spus că atunci cînd a fost pre
luată de tov. Zaharia, G.A.S. lțcani 
era prima pe regiune, iar, sub condu
cerea sa, a ajuns să fie ultima

Recent Trustul Gostat Suceava a 
hotărît — pentru motivele arătate — 
scoaterea tov. Zaharia din funcția de 
director al G.A.S. lțcani și instalarea 
sa în funcția de inginer șef la G.A.S, 
Cătămărești.

Instalarea sa în funcția de inginer 
șef la G.A.S. Cătămărăști este o nouă 
încredere pe care organele de partid

gajamentele tovarășului Zaharia au 
fost formale, că el nu și le-a respec
tat nici de data aceasta.

Cine citește raportul explicativ pe 
luna noiembrie 1959 al gospodăriei va 
fi surprins de faptul că la fiecare ca
pitol în care se analizează factorii 
care au influențat nerealizarea planu
lui în principalele sectoare ale gospo
dăriei să găsească fel și fel de motive 
neîntemeiate. Astfel, se spune că la or
zul de primăvară nu a fost obținută 
producția planificată din cauză că a 
fost depășit prețul de cost cu 0.036 
lei per kilogram. Adică cum ? Fiindcă 
a depășit prețul de cost n-a obținut 
producția planificată! Lucrurile se 
puteau petrece invers : depășirea pre
țului de cost prin neobținerea produc
ției planificate. In 
fi existat o cauză, 
cauză obiectivă.

— Am depășit 
lapte cu 0,11 lei per 
în continuare în analiză — din cauza 
nerealizării planului de producție 
Despre cauzele care au determinat ne- 
reaiizarea planului la laptele de vacă 
tovarășul Zaharia nu „suflă" nici o 
vorbă.

—- La îngrășătoria de porci — a 
mai scris tov. Zaharia în raportul său 
— sporul planificat nu a fost realizat 
cu 6.427 kg djn cauză că... la vițeii 
pînă la 6 luni nu a fost realizat spo
rul în greutate...,

Vasăzică; rezultatele slabe la porci 
se datoresc rezultatelor slabe obținute 
la creșterea vițeilor.

Desigur că neîndeplinirea sarcinilor 
de plan nu se puteau datora unor c^uze 
ca cele amintite de tov. Zaharia și 
cine stă de vorbă ,cu muncitorii află 
repede adevăratele cauze ale minusu
rilor din activitatea G.A.S. lțcani. 
Faptele demonstrează că din partea 
conducerii gospodăriei a existat lipsa 
de răspundere în muncă, control su
perficial, dezinteres pentru realizarea și de stat‘j.o acofiT Rămine ca tov, 
indicilor de plan. Tovarășul Zaharia 
a dovedit prin activitatea desfășurată 
că este un slab gospodar. După cum 
am mai spus nu există o altă gospo-

această situație ar
Desigur că nu o

prețul de cost la 
litru se spune

redus, in timp ce 
s-a depășit baremul

un 
la 
de

degospodăria condusă 
nu a îndeplinit planul

Zaharia Aurel să dovedească prin ac
tivitatea sa că este demn de această 
încredere.

P. ZBIRLEA
a

CAMERA INCUBATOR
ȘI CARNE DE PASĂRE O ITlGtodă pTUCtlCă

SCHEMA INCUBA TORUL UI - CA MERĂ COL HOZNIC 

mărimea 4*4m cu cameră de deservire

Camera de deservire

Stelaje cu sertare

In numărul din 15 ianuarie a.c., a apă
rut în ziarul nostru, articolul intitulat: 
„Camera incubator •— o metodă practică 
și economică”. Pentru o mal bună înțele- 

£ gere a acestei metode simple de incubație 
“ și în scopul introducerii ei în cît mai mul 

te gospodării colective, înfățișăm în nu
mărul de față cîteva schițe după modelul 
incubatorului cameră colhoznic folosit în 
R.S.S. Moldovenească. O bună parte din 
gospodăriile colective din regiunea Ga
lați folosesc încă de anul trecut această 
metodă. Pentru obținerea unor bune re
zultate nrin folosirea metodei cameră in
cubator, tehnicienii și inginerii zootehniști 
au datoria să adapteze schițele alăturate 
potrivit condițiilor concrete existente 
fiecare gospodărie colectivă.

Pentru înțelegerea schiței nr. 3 am 
cotit că este bine să dăm următoarele 
muriri: încărcarea ouălor în sertarele 
lajului se poate face în două feluri: 
prima variantă pe cele două etaje de 
se așează sertarele mobile cu ouă iar
cele două etaje de jos se pun după a 18-a 
zi, în poziție orizontală, sertarele cu ouă 
care trebuie să eclozioneze. In a dioua va
riantă pe cele trei etaje de sus se așează 
sertarele cu ouă, iar pe etajul de jos se 
pun în poziție orizontală sertarele cu ouă 
care trebuie să eclozioneze. In cadrul va
riantei a întîia, se încarcă la început eta
jul de sus; apoi după 9 zile, se mută ser
tarele cu ouă cu un etaj mai jos și se în
carcă din nou etajul liber.

In a 18-a zi, ouăle din etajul al doilea
orizontale din cele două etaje de jos. Apoi se pun ouăle din etajul de 
sus în cel.de al dojlea și se încarcă din nou primul etaj.

In varianta a doua, se încarcă cu ouă sertarele etajului de sus ;
după 6 zile șe mută ouăle cu un etaj mai jos încărcîndu-se diu nou etajul 
rămas liberi După a 12-a zi, ouăle se mută iar cu un etaj mai jos și se
umple din nou etajul de sus. In a 18 -a zi, ouăle din etajul al treilea se
mută pe sertarele orizontale din ultimul etaj. Se pun apoi toate celelal
te ouă cu un etaj mai jos, încărcîndu-se din nou primul etaj de sus.
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Din uniunea Sovietică <

Universitatea
populară agricolă

Pentru rezolvarea problemei

In fața clubului Stațiunii de re
parat tractoare din Novaia Us- 
mani opresc unul după altul ca
mioane încărcate cu oameni. Iată 
joprind un camion din colhozul 
„Stalin", apoi un ,,G.A.Z." din col
hozul „Zorile comunismului". Ia- 
lă-i venind pe muncitorii și spe
cialiștii din sovhozul „Maslovski" 
și din alte gpspodării ale raionu
lui-

Aici s-au adunat numeroși me
canizatori și agricultori, pentru a 
audia prelegerile de la universi
tatea populară agricolă.

Universitatea populară agricolă 
din Novaia Usmani, regiunea Vo- 
ronej, a luat ființă în toamna a- 
nului trecut. Ideea organizării ei 
a fost îmbrățișată cu entuziasm 
de numeroși lucrători din agricul
tură și îndeosebi de cadrele medii 
din colhozurile și sovhozurile ra
ionului.

Prin organizarea acestei univer
sități s-a pus o bază trainică în- 
vățămîntului agricol al cadrelor 
din colhozuri și sovhozuri. Uni
versitatea, cu o durată de studii 
de doi ani, are patru facultăți: de 
fitotehnie, zootehnie, mecanizare 
și economie. Programele și planu
rile ei de studii sînt astfel elabo
rate, îneît cursanții să capete în 
procesul studiului acele cunoștin
țe, fără de care nu se poate a- 
sigura progresul agriculturii și 
îndeplinirea planului septenal- 
In programele de studii, elaborate 
de oamenii de știință de la școlile 
superioare agricole din Voronej, 
cum și de fruntașii din producția 
colhozurilor și sovhozurilor, se a- 
cordă un loc de seamă studierii 
celor mai noi realizări ale știin
ței agricole și ale experienței 
înaintate.

La Universitatea populară agri
colă din Novaia Usmani țin pre
legeri profesori și docenți de la 
Institutul agricol și Institutul zo- 
oveterinar din Voronej, cum și o 
Iseamă de specialiști localnici din 
tei mai calificați și fruntași în 
producție. Așa de pildă, cunoscu-

tul mecanizator N. F. Manukov- 
ski, șeful unei brigăzi de tractoa
re din colhozul „Kirov", este 
cursant la facultatea de mecaniza
re și în același timp ține prele
geri despre „Mecanizarea com
plexă a culturii porumbului și a 
altor culturi arabile".

Cursanții universității populare 
— șefi de brigăzi de cîmp și de 
tractoare, agronomi din colhozuri 
și sovhozuri, zootehniști, respon
sabili de ferme, șefi de echipă, 
mecanizatori, socotitori — frec
ventează cu regularitate cursurile, 
însușindu-și 
cunoștințele 
înaintată.

In timpul 
de vorbă cu un grup de cursanți 
de la facultățile de mecanizare și 
de fitotehnie. La întrebarea dacă 
îi satisface această nouă formă de 
învățămînt, S. T, Pozdniakov, șe
ful unei brigăzi de cîmp din col
hozul „Stalin'", ne-a spus :

— Desigur că învățămîntul de 
la universitatea noastră nu poate 
fi nicidecum comparat cu acela 
de la cursurile agrozootehnice 
care au funcționat anul trecut în 
colhoz. Acolo noi căpătăm cunoș
tințe izolate și nu suficient de 
profunde în diferite probleme a- 
gricole. Acum e altceva. Aici as
cultăm Drelegeri ținute de profe
sori si docenți, care ne dau reco
mandări științifice, pline de învă
țăminte.

După nărerea și a altor cursanți, 
universitatea ponulară agricolă 
este o formă foarte interesantă si 
de perspectivă de nregătire a ca
drelor medii din colhozuri si sov
hozuri. Tn afară de aceasta, uni
versitățile de acest fel f” 
lărgească 
lațiile de 
de st’ință 
la sate.

In regiunea Voronej au luat fi
ință universități populare agricole 
în mai multe raioane.

M. VINOKUROV
(Din ziarul „Selskoe hoziaistovo")

cu toată seriozitatea 
științifice și practica

unei pauze, am stat

să se 
si să se consolideze re
creație dintre oamenii 
și oamenii muncii de

Din țările de democrație popifară
R. P. POLONA

CONSTRUCȚIILE 
DIN SATUL POLONEZ

sa
de

Statul polonez pune la dispoziția 
ițelor mari cantități de materiale 
construcție de tot felul și importante 
credite bănești. Toate acestea contri
buie la o largă dezvoltare a construc
țiilor cu caracter economic și a celor 
de locuințe.

In perioada 1956—1959 s-au ridicat 
în satele din R. P. Polonă 327.000 de 
construcții, între care 136.000 de case 
de locuit. In acest răstimp țăranii au 
primit de la stat credite în valoare de 
aproape 4 miliarde de zloți.

Planul pe anul în curs prevede con
struirea în localitățile rurale a 150.000 
de clădiri cu caracter economic și case 
de locuit.

datelor Ministerului Agriculturii, pe 
teritoriul R. Cehoslovace există în pre
zent 12.560 cooperative agricole unice, 
cu 970.116 membri și 4-789402 hec
tare de pămint.

In R. Cehoslovacă au luat ființă co
operative agrico'e unice in 83,3 la sută 
din totalul satelor.

R. P. CHINEZA

UN NOU SOI DE OREZ

urma unei munci desfășurate 
de mai mulți ani, selecționerii

R. CEHOSLOVACA

DEZVOLTAREA COOPERATIVELOR 
AGRICOLE

Așa cum relatează Agenția telegra
fică cehoslovacă, în anul 1959 au luat 
ființă în R. Cehoslovacă 420 de noi 
cooperative agricole unice. Potrivit

In 
timp 
din R. P. Chineză au obținut un nou 
soi de orez irigat de mare producti
vitate. destinat unor regiuni cu o tem
peratură medie ce nu trece de 14,4 
grade C. In scurt timp acest orez va 
crește în cea mai nordică regiune a 
țării, în împrejurimile orașului Mohe 
din provincia Heilunțzian, situat la a- 
proximativ 54 grade latitudine nor
dică.

Pînă în prezent, nicăieri în lume nu 
s-a cultivat încă orez irigat mai la 
nord de 50 de grade. Obținerea unui 
nou soi de orez irigat rezistent la 
Irig prezintă o mare importanță pen
tru dezvoltarea agriculturii Chinei.

Sovie- 
lttme, 

pentru continua îmbunătățire a relații
lor între țări, s-a adăugat de curind 
încă un fapt de o deosebită însemnă
tate. E vorba de mesajul adresat de 
N. S. Hrușciov lui K. Adenauer, can
celarul Germaniei occidentale. După ce 
vorbește despre necesitatea dezarmării 
generale și totale, amintind că U.R.S.S. 
a redus cu o treime forțele sale ar
mate, șeful guvernului sovietic subli
niază importanța pe care o are pro
blema germană în asigurarea păcii. To
varășul N. S. Hrușciov insistă asupra 
necesității încheierii Tratatului de pace 
cu Germania, în vederea lichidării ră
mășițelor celui de-al doilea război mon
dial și a stabilirii unor relații normale 
între poporul german și celelalte po
poare ale lumii.

Desigur, semnarea tratatului de p. ce 
ar fi bine să fie făcută de către gu
vernul german unic. Dar fiindcă în pre
zent nu există un astfel de guvern, 
N. S. Hrușciov subliniază că tratatul 
trebuie să fie semnat cu ambele state 
germane.

In ceea ce privește crearea unui 
stat german unic, șeful guvernului so
vietic arată că aceasta este o problemă 
particulară a germanilor. Pentru înde
plinirea acestei arzătoare dorințe a po
porului german, ar fi firesc ca cele

In lupta neobosită a Uniunii 
tice pentru asigurarea păcii în germane

două guverne să stabilească contacte 
între ele și să găsească soluții comune 
în rezolvarea problemelor care le inte
resează. „Dacă guvernul R.f-.G. nu 

" face aceasta, nu vrea să se întîlnească
cu guvernul R. D. Germane și nici 
chiar să-l recunoască — eu de pildă, 
în momentul de față nu prea îmi dau 
seama cum veți realiza unificarea" — 
scrie N. S. Hrușciov

In mes jul său, N. S. Hrușciov se 
ocupă apoi de atitudinea pe care o are 
guvernul de la Bonn față de problema 
frontierelor stabilite prin acordurile 
dintre aliați.

„Am impresia — spune N. S. Hruș
ciov — că obiecțiile guvernului fede
ral împotriva tratatului de pace sînt 
dictate in mare măsură de teama că va 
pierde baza pentru o politică revan
șardă". „Cine respinge tratatul de 
pace și pune problema modificării fron
tierelor speră că i se va ivi prilejul de 
a rezolva această problemă prin forță".

Cuvintele lui N. S. Hrușciov sini 
pline de adevăr. Numai așa se poate 
explica refuzul guvernului de la Bonn 
de a semna tratatul de pace și a sta
bili relații normale cu țările socialiste.

De altfel, K. Adenauer și guvernul 
său au daf nenumărate dovezi care 
arată poziția revanșardă a cercurilor 
conducătoare din Germania occidentală. 
Printre acestea se numără și recentele 
discursuri anticomuniste rostite de A- 
denauer în Italia. In unele discursuri 
ale lui K- Adenauer, s-a oglindit pre
tenția cercurilor conducătoare din 
Germania occidentală de a-și asuma „o 
misiune deosebită in lupta împotriva 
comunismului". Acest fel de a pune pro
blema amintește de cele mai sumbre 
aspecte ale trecutului apropiat al 
Germaniei. Ceva mai mult, în Germa
nia occidentală și în Berlinul de vest 
au început să scoată capul cu tot mai 
multă nerușinare elemente fasciste, 
bitleriste, care au pricinuit atîtea și 
atîtea dureri popoarelor lumii. Sub 
oblăduirea autorităților vest-germanc, 
ele răspîndesc veninul urii de rasă și 
al antisemitismului, ațiță la un nou 
război revanșard.

Oamenii iubitori de pace din întrea
ga lume dezaprobă cu toată tăria, ma
nifestările fasciste care au avut loc în 
Germania occidental. Aprobind întru 
totul mesajul lui N. S. Hrușciov, ei 
cer conducătorilor vest-germani să pă
răsească politica nerealistă și revan
șardă. să dea dovadă de înțelepciune și 
să contribuie la dezvoltarea destinderii 
în relațiile internaționale.

Xi
Cît mai multe

duminici sportive" la sate!

Experiențele cu puternicele rachete balistice sovietice 
s-au încheiat cu succes

Recentui comunicat al 
Tass prin care s-a anunțat 
de către U.R.S.S. a unei noi rachete 
balistice cu mai multe trepte în re
giunea Pacificului consemnează o 
nouă și strălucită victorie a științei și 
tehnicii sovietice.

Oamenii de știință și constructorii 
de rachete din U.R.S.S. au dobîndit în 
domeniul construirii rachetelor o ex
periență uriașă. Aceasta le-a îngăduit 
să treacă la crearea unei rachete mai 
puternice decît cele precedente care 
să fie în stare să plaseze pe orbită 
sateliți artificiali ai Pămîntului mult 
mai grei și să efectueze zboruri cos
mice spre planetele sistemului solar-

Prima lansarea a unei rachete de 
acest fel a fost efectuată cu succes la 
20 ianuarie 1960 și a demonstrat că 
știința și tehnica sovietică continuă 
să-și mărească avansul pe care-l a- 
veau pe plan mondial. La 31 ianuarie 
a.c. a avut loc cea dea doua lansare 
a unei astfel de rachete. După cum 
precizează comunicatul agenției Tass 
de care am amintit, penultima treantă 
a rachetei, împreună cu macheta ulti
mei trepte, a atins suprafața Oceanu
lui Pacific, în regiunea stabilită, la 
31 ianuarie a.c. ora 19,58 (ora Mos
covei). Macheta ultimei trepte a tost 
observată în timpul zborului în atmos
feră și a fost reperată la căderea în 
apă de către stațiile de radiolocație și 
de stațiile optice și acustice insta'ate 
pe nave. PRIN LANSAREA EFEC
TUATA LA 31 IANUARIE A C. A 
FOST ÎNCHEIATA CU SUCCES E- 
TAPA RESPECTIVA DE REALIZARE 
A RACHETEI.

Uniunea Sovietică a tăcut astfel noi 
pași înainte în cucerirea spațiului cos
mic și în studierea planetelor sistemu
lui solar. Lansarea efectuată la 31 ia
nuarie a.c. confirmă, așa cum aprecia
ză oamenii de știință, că sistemul de 
rachete, a cărui experimentare s-a în
cheiat în Oceanul Pacific, este, fără 
îndoială, sigur și stabil. Recentele ex
perimentări atestă siguranța și preci
zia excepțională a sistemului automat 
de ghidaj realizat în U.R.S.S.

Construirea unor astfel de rachete, 
lansarea și dirijarea lor sînt lucrări 
atît de complicate, îneît ele nu se pot 
efectua fără să se bazeze pe dezvol
tarea în cel mai înalt grad a științei 
și tehnicii Totul trebuie pus la punct 
cu cea mai mare grijă și iscusință. 
Pentru a lansa și trimite racheta la 
punctul stabilit este nevoie de o forță 
neînchipuit de mare. In această pri
vință, profesorul Gheorghi Pokrovski,

agenției 
lansarea

domeniul rache- 
declarație acor-

O consfătuire de producție 
și două gospodării in întrecere

(Urmare din pag. 3-a)

ce privește asigurarea bazei furajere 
— sînt cu mult mai bune. Aci s-au în- 
silozat 1.185 de tone de porumb siloz, 
iar prețul de cost per tonă e de nu
mai 42 de lei față de 67 de lei cît fu- 
eese planificat. In urma indicațiilor 
date de recenta plenară a C.C- al 
P.M.R., în primăvară și la G.A.S. 
Băilești suprafețele de teren destinate 
culturii porumbului siloz vor crește 
simțitor.

O BUNA ORGANIZARE 
A MUNCII ÎN BRIGADA

Participanții la discuții și îndeosebi 
maiștrii zootehniști au scos în relief 
cît de importantă este buna organi
zare a muncii în brigadă; aceasta 
gata totodată de permanentizarea 
grijitorilor de animale, respectiv 
mulgătorilor pe locul de muncă, 
această direcție, interesant a fost 
vîhtul maistrului Savel Amărășteanu 
ide la G.A.S. Afumați.

„La noi în gospodărie înainte se 
cam împămîntenise obiceiul ca mai
ștrii și mulgătorii să se schimbe la 
mici intervale din cauze lesne de în
lăturat. De cînd am luat în primire 
sectorul taurin de la secția centru am 
căutat să-mi apropii mulgătorii, să-i 
leg de locul de muncă, să fac din ei 
cadre disciplinate bine pregătite din 
punct de vedere profesional. Nu a fost 
un lucru ușor, dar ocupîndu-mă de 
fiecare în parte, am reușit să-mi a- 
ting scopul propus. De un real ajutor 
ne-au fost și ne sînt consfătuirile de 
producție ținute lunar la locul de 
muncă".

le- 
în- 

a
In
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APLICAREA METODELOR ȘTIINȚI
FICE IN CREȘTEREA ANIMALELOR

In sectorul taurin al G.A.S. Băilești 
s-au obținut anul trecut rezultate deo
sebite. La lapte de vacă s-au obținut 
534 de hl. de lapte față de 326 de hl. 
cît au fost planificați. Prețul de cost 
al unui litru de lapte s--a realizat la 
1,08; cu 39 de bani mai mic decît cel 
planificat. Acesta e un rezultat bun 
dacă ținem seama că majoritatea vaci
lor erau primipare. De asemenea, la 
tineretul bovin de 0—6 luni s-a obți
nut un kg. de spor mediu zilnic față 
de 700 de gr. planificat, iar la vițeii 
de la 6 luni la 3 ani, s-a obținut o creș
tere zilnică de 910 grame față de 600 
de gr. planificate.

Aceste realizări se datoresc metode
lor înaintate folosite cît și a unor 
măsuri tehnico-organizatorice luate.

Totuși lucrătorii din sectarul zooteh
nic al G.A.S. Băilești mai au încă 
multe de făcut pentru dezvoltarea și 
creșterea rentabilității sectorului tau
rin. Din discuții și mai ales din cele 
relatate de inginerul zootehnist Emi- 
lian Grigore a reieșit că încă s-a rea
lizat preia puțin pe linia selecționării 
animalelor. In efectivul de bază mai 
sînt încă vaci slab productive, 
tabile.

Pentru dezvoltarea simțitoare 
torului taurin, consiliul G.A.S.
Iești, a prevăzut pentru anul acesta o 
serie de măsuri tehnico-organizatorice. 
Printre acestea mai principale sînt: 
aplicarea unei selecții riguroase la 
alegerea materialului de prăsilă. Se 
va alege tineret femef provenit de la

vacile cu producții mari. Gospodăria 
va elimina dir; efectiv toate animalele 
slab productive; vor fi trecute 
la îngrășat; se va cumpăra conofrm 
planificării 50 de vaci în trimestrul I.

AMBELE GOSPODARII VOR OB
ȚINE; 3500 DE LITRI PE CAP DE 
VACA ȘI SUB UN LEU PREȚUL DE 
COST PER LITRU.

neren-

a sec-
Băi-

Toate măsurile tehnico-organizatori- 
ce luate pînă acum cît și cele pre
văzute de către consiliile celor două 
gospodării au determinat pe mulgători 
ca Radu Silvia, Alexandru Fică, Du
mitru Preda și mulți alții să-și ia 
importante angajamente în întrecere. 
Pe baze acestor angajamente s-au 
format obiectivele concrete, în între
cere, ale celor 2 unități, obiective în- 
mănunchiate într-o hotărîre comună. 
Printre altele în această hotărîre se 
preconizează :

— obținerea a cel puțin 3.500 de 1. 
de lapte de fiecare vacă furajată, la 
un preț de cost sub un leu per litru.

— realizarea față de baremul de 
cheltuieli și economii de 250 de lei la 
fiecare vacă furajată.

Pentru atingerea acestor obiective, 
comitetele sindicale din ambele gos
podării se vor strădui ca, sub condu
cerea organizațiilor de partid, să ajute 
mai bine ca pînă acum pe îngrijitorii 
de animale în munca lor. Ele vor 
pune în discuția acestora cu prilejul 
consfătuirilor de producție, cele mai 
importante probleme legate de creș
terea productivității muncii și reduce
rea prețului de cost al producției ani
maliere.

V. horia

cunoscut specialist în 
telor, sublinia într-o 
dată zilele trecute unui corespondent 
al agenției Tass : puterea maximă a 
motoarelor rachetă întrece de mai 
multe ori puterea celor mai mari hi
drocentrale din lume — hidrocentrala 
de pe Volga (2.300000 k.W.) precum 
și hidrocentralele de la Bratsk 
(4.500.000 k.W.) și K r a s n o i a rsk 
(6.000.000 k.W.) care se află în curs 
de construcție în Siberia.

In întreaga lume, noile succese re
marcabile obținute prin experimentă
rile rachetei sovietice balistice în Pa
cific sînt comentate cu însuflețire. In 
prezent, scrie, de pildă, ziarul englez 
„Daily Mail", Uniunea Sovietică „poa
te să trimită rachete în Marte și Ve
nus sau rachete cu animale la bord 
pe o orbită lunară", iar ziarul fran
cez „Combat" menționează că „dato
rită acestor rachete trebuie să devină 
posibile zborurile cosmice spre alte 
planete ale sistemului solar... Lansa
rea rachetei a încununat cu succes ex
periențele".

Realizările Uniunii Sovietice în do-

meniul cuceririi cosmosului oferă co
mentatorilor prilejul de a face din 
nou aprecieri cu privire la serioasa 
rămînere în urmă a S.U.A. față de 
U.R.S.S. în acest domeniu. Comentînd 
cu însuflețire succesele sovietice în 
direcția efectuării de zboruri cosmice, 
presa americană scoate din nou în e- 
vidență faptul că S.U.A. se află mult 
în urma Uniunii Sovietice pe tărimul 
cuceririi spațiului cosmic. „In prezent, 
scrie, de pildă, ziaristul Drew Pear
son, într-un articol publicat în „New 
York Miror", Rusia este în stare să 
lanseze rachete grele. Noi, în schimb, 
nu vom putea lansa rachetele noastre 
grele mai devreme decît la sfîrș'tul 
anului 1963“.

Experimentările 
ces cu puternicele 
vietlce deschid și
menirii în explorarea spațiului cosmic. 
Toți oamenii cinstiți de pretutindeni 
se bucură din toată inima de realiză
rile tehnicii și științei sovietice și fe
licită pe specialiștii sovietici pentru 
performanțele realizate, urîndu-le noi 
și noi succese.

Recent, președintele consiliului ra
ional U.C.F.S. Slatina ne spunea că 
preocuparea de seamă a activiștilor 
sportivi din regiunea Pitești, in curmi 
anului 1959, a fost organizarea de 
„duminici sportive" la sate, care au 
cuprins diferite concursuri sportive 
împ-letite cu manifestări ci Itura'.e și 
artistice. Acest lucru a făcut ca nu
meroși oameni ai muncii din mediul 
sătesc să pășească pe terenurile de 
sport și să obțină rezultate demne de 
a fi conșemnate. Și dacă urmărim 
calendarul competițiilor sportive de 
masă din regiunea Pitești, vedem că 
anul trecut s-au organizat circa 250 
„duminici sportive" la sate, care s-au 
bucurat de un deosebit interes în rîn- 
durile țăranilor muncitori. Drept ur
mare, numărul membrilor înscriși in 
U.C.F.S. a crescut simțitor. In pre
zent, în regiunea Pitești sînt peste 
137.000 de membri care activează în 

590 asociații sportive. In raionul Sla
tina, de pildă, sînt 44 de asociații 
sportive cu peste 11.000 membri 
înscriși în U.C.F.S., dintre care 
5.300 sînt din mediul sătesc. Aceș
tia desfășoară o frumoasă activi
tate fiind prezenți la mai toate com
petițiile de masă. Anul trecut ei au 
participat la concursurile sportive 
din cadru] Spartachiadei de iarnă și 
vară, la Spartachiada fetelor și la 
„Cupa sectorului socialist al agricul
turii". în special, ultima competiție, 
„Cupa sectorului socialist al agricul
turii" s-a bucurat de un frumos suc
ces și de o bună organizare in raio
nul Slatina. Aici s-au organizat în
treceri la fotbal, volei și haltere. Cu 
acest prilej s-au remarcat sportivii de 
la asociațiile sportive de pe lingă 
gospodăriile agricole de stat din Curți- 
șoare. Piatra Olt, Brebeni etc. Cupa 
a revenit asociației sportive a gospo
dăriei agricole de stat din Brebeni, 
care a avut cel mai mare număr de 
participant! și care a obținut 
mai bune rezultate.

Aici trebuie să amintim și de 
moșul succes obținut de sportivii 
Brebeni, ca.re au cucerit 3 titluri
campioni republicani la concursul de 
călărie, care s-a desfășurat la Cra
iova, in luna octombrie.

Intr-o mare măsură, asociațiile spor
tive din regiunea Pitești s-au preo
cupat anul trecut și de problema în
casării cotizațiilor. In această pri
vință raioanele Drăgănești-Olt, Curtea 
de Argeș și Cîmpulung, se numără 
printre cele fruntașe. In schimb, ra
ioanele Pitești, Rîmnicu Vîlcea, Cos- 
tești, Găești, Horezu, Vedea, și chiar 
Slatina, stau mai slab cu încasarea 
cotizațiilor. In aceste raioane s-a ur
mărit să se strîngă cotizațiile numai 
la asociațiile sportive mai mari, iar 
la celelalte s-a neglijat această pro
blemă impoitantă pentru asigurarea și 
dezvoltarea bazei material-sportive.
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Mizeria țăranilor spanioli
,,Cînd am străbătut Spania și-am 

văzut pămîntul, îngrozindu-ne de u- 
luitoarea stare de înapoiere a agri
culturii, ne-am întrebat cum poate 
oare să trăiască spaniolul ?" Așa 
scrie Silvia Porter, corespondentă a 
ziarului american „New-York Post", 
care a făcut o vizită prin sudul Spa
niei.

Nici în alte părfi ale tării nu e 
mai bine. In satele dm Aragon. Es- 
tramadura și Andaluzia, de pildă, așa 
cum relatează corespondentul săptă- 
mînalului italian „Espresso", Can- 
coni, „oamenii trăiesc în condiții de 
adevărată mizerie. Acestea sînt, fără 
îndoială, satele cele mai sărăcăcioa
se de pe întreg continentul euro
pean".

In Spania, unde jumătate din popu
lația tării se ocupă cu agricultura, 
oamenii muncii de la sate trăiesc, 
așa cum mărturisesc multi dintre 
străinii care vizitează această tară, 
într-o mizerie cumplită. E destul să 
spunem că ei duc lipsă de grîu, car
tofi, came, bumbac, pe care agricul
tura Spaniei nu le poate produce în 
cantități suficiente. In ultimii 25 de 
ani șeptelui de vite a scăzut cu 40 
la sută. Flămînzi, sleiți de puteri, ță
ranii spanioli trăiesc în cocioabe pă- 
răduite, iar în Grenada, de pildă, 
muncitorii agricoli sînt nevoifi ade
sea să se adăpostească în peșteri 
săpate în stîncă-

Numărul muncitorilor agricoli din 
Spania e mare, atingînd cifra de a- 
proape 3 milioane. Foarte putini din
tre muncitorii agricoli au în perma
nentă de lucru, cei mai multi lucrînd 
doar cite 3—4 luni pe an, pe o plată 
de mizerie. Așa cum arată înseși sta
tisticile oficiale, muncitorii agricoli 
spanioli cîștigă acum doar 60 la su
tă din ceea ce cîștigau cu 25 de ani 
în urmă. Mereu in căutare de lucru, 
oamenii aceștia pleacă adesea cu fa
miliile lor la oraș, unde-i așteaptă 
același șomaj necruțător.

Ducînd lipsă de pămint, nevoifi să 
muncească ogoare care dau rod slab, 
trudind din .greu pentru moșier, ță
ranii spanioli au de îndurat și pova
ra uriașă a impozitelor. La aceasta 
se adaugă și jaful monopolurilor de 
stat, care cumpără de la țărani pro
dusele agricole pe nimica toată, pen
tru a le revinde consumatorilor cu 
prefuri întreite și împătrite.

Cînd vine vorba de starea de cum
plită înapoiere a agriculturii, cîrmui- 
torii Spaniei obișnuiesc să dea vina 
pe pămîntul secătuit de vlagă și pe 
clima secetoasă a tării. Intr-adevăr, 
în această fără, cu pămînturile pîrjo- 
lite în mare parte de soare, cu o pro
nunțată eroziune a solului, se cer 
înainte de toate mari lucrări de iri
gație. Dar terenurile irigate ocupă o

suprafață neînsemnată și ele apar
țin de regulă moșierilor.

Este evident, însă, pentru oricine 
că dacă astăzi satul spaniol se zbate 
în mizerie, aceasta se datorește nu 
atit climei și solului, cît politicii de
testate de popor a regimului iran- 
chist- Ca să ilustrăm aceasta, e des
tul să spunem că într-unul din buge
tele tării din ultimii ani s-au alocat 
pentru agricultură doar 0,5 la sută 
din investit!!, în vreme ce pentru 
cheltuielile de ordin militar s-au re
zervat nu mai puțin de 60 Ia sută...

Dictatorul Spaniei, generalul Fran
co, a tăgăduit nu de mult, într-una 
din pompoasele sale cuvîntări, că 
se va pune capăt stării de înapoiere 
din agricultură. Dar milioane de ță
rani spanioli care se zbat în mizerie 
știu că acestea sînt doar niște făgă
duieli deșarte, risipite cu tot atîta 
dărnicie, cum spun ziariștii apuseni, 
cît de mare este mizeria țărănimii 
spaniole.

Xbia în ultimele luni ale anului 1959 a 
început să se desfășoare o muncă 
mai intensă pentru încasarea cotiza
țiilor. Și acolo unde această activitate 
s-a desfășurat în med organizat, s-au 
obținut și rezultate bune. Țăranii mun
citori au arătat că iubesc spartul și 
că vor să sprijine, prin toate mijloa
cele, dezvoltarea mișcării de cultură 
fizică și sport la sate. Colectiviștii din 
Stoicănești, in afară de cotizațiile de 
membri în U.C.F.S., au dat pentru 
întărirea asociației sportive valoarea 
unei zile-muncă. ’

Pentru stimularea activității spor
tive de masă la sate, consiliul regio
nal U.C.F.S. Pitești, în colaborare cu 
Comitetul regional U.T.M. și ziarul 
regional „Secera și Ciocanul" a orga
nizat anul trecut un concurs cu pre
mii in materiale, și echipament spor
tiv. Concursul s-a desfășurat sub lo
zinca: „Pentru ce e mai bune rezul
tate sportive" și s-a bucurat de un 
deosebit interes în rîndurile membri
lor asociațiilor sportive sătești. De 
altfel, numărul mare de asociații spor
tive sătești (150) care âu participat la 
acest concurs este destul de conclu
dent. Primul loc a fost ocupat de a- 
sociația sportivă „Recolta" a gospodă
riei agricole colective din Stoicănești, 
care numără, în prezent, peste 1000 
de membri înscriși în U.C.F.S. Acea
stă asociație sportivă sătească are e- 
chipă de fotbal, care a promovat în 
campionatul regional, și secții de atle
tism, popice și volei, care participă 
cu frumoase rezultate la competițiile, 
sportive ce se organizează în regiu
nea Pitești. Tinerii din Stoicănești au 
reamenajat terenul de fotbal și au a- 
menajat o pistă simplă 
gropi pentru probele de 
popicărie.

O frumoasă activitate 
asociațiile sportive Recolta — Izvoa
rele, Unirea — Costeștl, Voința — 
Vișina. Recolta — Priboieni etc.

O contribuție de seamă la bura 
desfășurare a activității sportive de 
anul trecut, a avut și organizarea de 
cursuri de instruire <a președinților și 
secretarilor de asociații sportive să
tești. Asemenea cursuri au fost ți
nute și pe centre din comune în ra
ioanele. Drăgășani, Rîmnicu Vilcea, 
Topolovem, Slatina.

★
Revenind la problema organizării de 

„duminici sportive" la sate, se im
pune ca și in planul de activitate pe 
anul 1960 al asociațiilor sportive să
tești să figureze organizarea unui 
număr cît mai mare de „duminici 
sportive". Și acest lucru este reco
mandabil atit pentru asociațiile spor
tive sătești din regiunea Pitești, cît 
și pentru cele din toate regiunile ță
rii.

de atletism, 
sărituri și o
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M. LERESCU

Asociația sportivă „Horticultorul44 
din Curtea de Argeș

I. B.

Printre asociațiile sportive fruntașe 
din regiunea Pitești se numără și a- 
sociația „Horticultorul" a centrului 
școlar agricol din Curtea de Argeș, 
care numără în prezent 268 de mem
brii înscriși în U.C.F.S. și care sînt 
cu cotizațiile la zi. Aceștia desfășoa, 
ră o frumoasă activitate în cadrul 
secțiilor de fotbal, volei, atletism, 
handbal, tenis de masă, șah și tu
rism

Conducerea asociației a acordat o 
deosebită atenție concursurilor „Cel 
mai bun sportiv din 10" și „Campion 
al asociației sportive". In cadrul a- 
cestor concursuri s-au organizat în
treceri la șah, tenis de masă, atletism 
și volei, care s-au bucurat de o fru-

moașă participare. Astfel, membrii a- 
sociației au cucerit 103 insigne „Cel 
mai bun sportiv din 10" și 24 insigne 
de „Campion al asociației". Printre 
cîștigători se numără: Aurel Ghirița, 
Nicolae Stamate, Maria Diaconescu, 
Olga Căciuleanu și alții.

In buna desfășurare a activității 
sportive, asociația „Horticultorul" pri
mește un sprijin deosebit din 
organizației de partid.

Pe timpul iernii, membrii 
ției participă în număr mare
trecerile de tenis de masă și șah care 
se desfășoară la- clubul școlii.

partea

asocia
ta tn-

ION COȚOI
corespondent

Colectiviștii din Uihei au contribuit
la sporirea producției de zahăr

(Urmare din pag. 1)

înaintea prașilei a 3-a, s-au datrit,
pe întreaga suprafață cite 80 kg de a- 
zotat de amoniu la ha.

Insămînțînd sfecla de zahăr după 
plante bune premergătoare, într-un 
teren bine pregătit și fertilizat cu în
grășăminte naturale și chimice și exe- 
cutînd lucrările de întreținere la un 
înalt nivel agrotehnic, colectiviștii din 
Uihei au obținut în acest an o pro
ducție medie de 38.260 kg sfeclă de 
zahăr la ha., față de 23.381 kg cît au 
realizat în 1958. In felul acesta gos
podăria a predat statului cu 14.880 kg 
sfeclă de zahăr de fiecare ha mai 
mult decît au predat in 1958. Predînd 
statului 156,2 tone de sfeclă mai mult 
decît în anul trecut colectiviștii de aici 
și-au îndeplinit prevederile din planul 
de dezvoltare în perspectivă pentru 
1962, contribuind astfel ia obținerea 
mai devreme a cantităților de zahăr 
preconizate în expunerea tovarășului 
Gheorghe Gheorghiu-Dej la ședința 
plenarei C.C. al P.M.R. din noiembrie 
1958.

Cele mai bune rezu’tate au fost obți
nute de membrii brigăzii a doua con
dusă de Gh. Gîda care și-au depășit 
planul cu 382.765 kg- sfeclă de zahăr. 
Echipa întâia din această brigadă a dat 
peste plan 97-765 kg sfeclă de zahăr, 
ceea ce înseamnă că de pe cele 10,5 
ha cultivate cu această p’antă s-a re
coltat cite 41.120 kg la ha-

Aplicînd retribuirea nu numai după 
zilele-muncă efectuate, ci și după re
zultatele obținute în producție, colec
tiviștii din Uihei au primit în plus în

semnate sume de bani. Colectivista 
Margareta Schitz, de pildă, a primit 
638 Iei, Carol Goceal 497, iar Carolina 
Albu 414 lei.

Obținînd o producție medie de pes
te 3,8 vagoane de sfeclă la ha, gos
podăria a încasat peste 1.519.000 lei, 
primind totodată 37.970 kg de zahăr 
care s-a împărțit colectiviștilor la 
ziua-muncă. De asemenea, fabrica de 
zahăr va mai livra gospodăriei aproa
pe 180 de vagoane de borhot, la un 
preț scăzut pe care îl va folosi în 
hrana animalelor. Venitul brut realizat

la un ha cultivat cu sfeclă de zahăr 
se r’dică la peste 17.600 lei.

In acest an colectiviștii din Uihei 
vor mări s-iprafața cultivată cu sfeclă 
cu încă 10 hectaie și vor lupta să ob
țină la ha peste 42.000 kg. In acest 
scop ei au ales terenul cel mai bun 
pe care l-au fertilizat cu aproape 30 
de tone de gunoi de grajd și l-au arat 
adine la peste 30-32 cm adică cu 5 
cm mai mult ca în anul trecut. De 
asemenea, ei vor folosi cantități Și 
mai mari de îngrășăminte chimice 
fată de anul 1959.
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